
R e k t o r i t  a s e n d a b
t e g e v j u h t

Jüri Saar
jyri.saar@ebs.ee
Olav Aarna lah k u m in e rektori 
koh alt e i jä tn u d  EBSi ju h ita , se s t  
ju b a  veebruari lõ p u st on  EBSil 
tegevju h t, k e llek s m ääratud  Jan  
A n d reso o . J u h tim ise k o o litu se  
K esksust ved an u d  ja  la ia u la tu s
liku tö ö k o g em u st om ava EBSi 
m agistran d iga  k äis v estlem a s  
ka T udengileht.
Veebruari alguses, kui Res Publicale 

e n n u s ta ti  ju b a  kü m n eid  koh ti 
Riigikogus, otsustas EBSi rektor, Olav 
Aarna, siirduda lõplikult poliitikasse 
ning lahkus 3. märtsil ametlikult 
rektori kohalt. See ei tähenda, et EBS 
veel ilma juhita oleks. Seni, kuni 
valitakse uut rektorit, tegeleb EBSi 
juhtim isega tegevd irekto r, kelleks 
määrati juba aastaid EBSi Juhtimise
koolituse Keksust vedanud  Jan  
Andresoo.

Kui Tudengileht 27. veebruaril Hr. 
Andresooga kohtus, polnud ta veel 
jõudnud rektori kabinetti kolida, kuid 
kohtus juba nii õppetoolide kui 
personali esindajatega, et ennast EBSis 
toimuvaga paremini kurssi viia.
E n esek in d el ja  a m b itsioon ik as
Tagasihoidlik, enesekindel, p rag
maatiline ja hea huumorimeelega 
inimene, kes ei lase endale kärbseid 
pähe ajada - oli esmamulje, mis leidis 
järgneva tunni jooksul ainult kinnitust.

Põlise EBSikana (nii bakalaureuse- 
ja magistrikraad EBS ist), kes töötanud 
nii kindlustuse kui varahalduse 
valdkondades jõudis Jan tööotsaga 
EBSi 1999. aastal, kui "Madis kutsus 
Avatud Ülikooli vedam a, millest 
o m ak o rd a  kasvas v ä lja  tö ö o ts  
Juhtimisekoolituse Keskuses".

Kui paljude inimeste jaoks tundub 
mõnekuuline periood ajana, mille 
jooksul nagunii ei jõua midagi muuta, 
siis elujõuline tegevdirek tor on 
seisukohal, et pea norus pole küll 
mõtet istuda, sest "on palju asju, mida 
saab ja  peab muutma, et meie 
organisatsioon saaks veel tugevamaks 
ja  k v a li te e ts e m a k s ."  K in d la id  
veendumusi toetab aga selge visioon 
sellest, millele tuleb järgmiste kuude 
jooksul keskenduda:

- Uue koolitusaasta ettevalmis
tus, kus rõhk on asetatud 
probleemide elimineerimisele, 
mis võivad suurepäraste tule
muste saavutamisel takistusteks 
osutuda.

- Informatsioon ja  juhtim ine, 
sealjuures detsentraliseeritud 
juhtimismudel ning isikliku ja 
personaalse vastutuse väärtus
tamine, mis võimaldab teostada 
kõiki häid ideid.

Mõistagi ei piirdu Jan Andresoo ideed 
selle väikse loeteluga. Küll võib aga 
jääda mulje, et ideid on tegevjuhil 
niivõrd palju, et neid peab teostama 
veel rek to rin ag i. Kõik se llised  
kahtlused kummutab ta kiiresti ja 
pikemalt mõtlemata: "Ei kandideeri 
r e k to r i  a m e tik o h a le  ja  m in u  
juhtpositsioon on ajutise iseloomuga," 
lisades täpsustuseks, et nõudmised 
rektorile on seotud ka teadustööga, 
millele tal pole olnud võimalust 
pühendada.

Õ ige m ees, õ ig e s  k ohas
Samas ei saa mööda vaadata Jan 
Andresoo ulatuslikust uurimustööst 
just ärikoolide juhtimise vallas, mis 
teh tud  peam iselt m aailm a ühes 
tunnusta tu im as Shveitsis asuvas 
ärikoolis IMD. Lisame siia . la ia
ulatusliku kogemuse EBSis ning on 
raske e tte  k u ju tad a  sob ivam at 
kandidaati tegevjuhi kohale.

Tudengilehe küsimustele vastates 
ei saa Hr.Andresoo mainimata jätta ka 
EBSi tudengeid, keda peab Eesti kõige 
aktiivsemateks, isegi kui see aktiivsus 
väljendub peamiselt väljaspool kooli. 
Kinnitust leidis ka seisukoht, et EBS 
näeb tudengis pigem partnerit kui 
klienti, kellega tuleb aktiivsemalt 
suhelda, sest parim kõrgkool Eestis on 
ikkagi meeskonnatöö tulemus.

Jan Andresoo: Alates märtsi algusest asendab rektorit väliaegselt 
tegevjuht, kelleks Juhtimisekoolituse Keskuse juht Jan Andresoo

WiFi jätkab ievikut
Juba eelmisel aastal levima hakanud 
traadita interneti ühendus ehk WiFi on 
lõpuks jõudnud neljandalt korrusel alla 
kohvikusse. Veebruari lõpust alates kõigil 
v õ im a lu s  n a u t i d a  i n t e r n e t i  j a

Tudengirestor 
i ani menüüd 

üheaegselt
Loe lk. 3

Ajateenistus -täna, Ei

Ligi aasta kestnud 
tu d e n g ik ü s i t lu s ,  
m ille le  v a s ta s id  
peaaegu 200 EBSi tudengit 
on jõ u d n u d  a v a l ik u s 
tamiseni. Tulemused olid kelle jaoks 
üllatavad, kelle jaoks mitte
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Ekspress kooiitas
Kui Tudengileht on seekord kenam, sisukam 
ja huvitavam kui kunagi varem, siis osa 
tänust läheb kindlasti Eesti Ekspress

meestele, kes 
lahekelt tulid 
ja andsid nõu.
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Chines Page
Taking over the Chinese Page 
this month is one man with a 

mission to introduce Chinese 
culture to our readers. 

We start with the 
Chinese New Year, 
which for 2003 is the 
year of the Ram

cul

S h
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EBS Baii 2002
EBSi iga-aastane ball on küll 
ammu selja taga, kuid järgmine 
ball on alles ees. Kuidas 
organiseeriti eelmisel aastal 
ja  k u idas jä rg m ise l 
selgub

Loe lk. 11

mailto:jyri.saar@ebs.ee


LK 2 4RMMM/S MaewuafM&is 2003

Viimaste kuude jooksul on Tudengileht arenenud 
edasi ja seda suundades, mis esialgu ei pruugi 
lugeja tähelepanu üldse köita. Eesti Ekspressi 
töötajate poolt läbi viidud koolitus pani terve 
meie team'f mõtlema selle üle, kuidas pakkuda 
meie lugejatele nii sisukaid lugusid kui mõnusat 
meelelahutust, jäädes samas truuks tudengkonna 
vaimule. Aga mis me siis välja mõtlesime?
K ujunduse võ iduk äik
Loodetavasti märkavad kõik meie lugejad, et 
Tudengilehe kujundus on tagasihoidlikult, kuid 
järjekindlalt täiustunud. Nelja veeru asemel on 
nüüd enamusel lehekülgedel viis veergu ning 
pildid on märksa prominentsemalt esitatud. Tõsi, 
piltidele võiks veel rohkem rõhku asetada, kuid 
midagi peab ju ka järgmises numbris paranema.
T em aatilised  leh ek ü ljed
Kui eelmise numbriga said hiinlaste kirjutatud 
artiklid õtsa, siis kartsime mõnda aega, et peame 
Hiina lehekülje puhkusele saatma, kuid viimasel 
hetkel leidus üks aktiivne hiina tudeng, kes võttis 
lehekülje enda kaitsva tiiva alla.

Teise temaatilise leheküljena saab alguse 
Kaijäärikülg, mis annab tulevastele juhtidele 
soovitusi, õpetusi ja võimalusi nii enda kui ka 
karjääri arendamisel. Loodetavasti saab tihedas 
koostöös Karjääri- ja Nõustamiskeskusega sellest

üks kasulikumaid lehekülgi EBSi tudengile. See ei 
ole aga kaugeltki kõik ja ideid veel hetkel jätkub, 
kuid sellest lähemalt juba järgmises numbris.
Sisuk alt m ah lased
Jätkuvalt üritame Tudengilehe lugejale pakkuda 
artikleid, mis lahkaksid probleeme ja tooksid sisse 
just tudengite vaateid toimuvast. Selles numbris 
leiavad sügavam at kajastust kaks teem at: 
Concordia õnnetu lõpp ja ligi aasta kestnud 
sõjaväeteemaline küsitlus EBSi tudengite seas.

Artiklite eesmärk on pakkuda lugejatele 
midagi, mida mujalt ei saa ja see on tudengite 
arvamused või seisukohad. Kõik seda teeme aga 
lootuses, et tudengid liituksid diskussiooniga ja 
rikastaksid seda enda ideedega.
P rogressi h in d
Igasugune areng või evolutsioon kipub toimuma
millegi arvelt ja nii on see ka Tudengilehega, mis
viimasel ajal keskmiselt kord iga pooleteist kuu
tagant ilmub. Siinkohal loodan, et meie lugejad
eelistavad kvaliteeti kvantiteedile ning suhtuvad
meie kasvuraskustesse mõistvalt.

Lõpetuseks sooviksin küsida, kas keegi peale
minu veel seda juhtkiija loeb? Kui Sina, armas
lugeja, seda teed, siis palun võta ühendust:
ajaleht@ebs.ee, sest sooviksin sind isiklikult
tänada! -Jun Saar

Miiitary Service NOT 
Popuiar !n EBS

Conscription is a headache every Estonian male the age of 
eighteen has to wrestle with. Those faced with mandatory 
military service usually resent a year of their life being 
stolen away And for what?

Beside the fact in some countries military service was 
abolished because it was considered a form of slavery The 
Estonian system, as it stands now, is joke an anecdote that 
tempts tears of frustration.

The subject seems to be taboo no one is interested in 
discussing, as if it made one less patriotic. Even national 
elections didn't touch upon the subject instead focusing on 
income tax.

EBS student government on the other hand conducted a 
survey the results of which are published in this issue of 
Tudengileht.

Concordia: A Faii From 
G race

One of the most international universities in Estonia finally 
collapsed under the weight of its owner's (Mart Susi) debts 
of almost 2 million Euros. 1500 people associated with the 
university could do little but watch as the tragedy unfolds in 
the media.

As a last resort Concordia tried to find a deal with Tallinn 
Pedagogical University but as the finances of the private 
university were investigated it became clear, things w ere far 
worse than they seemed. A few days later the Pedagogical 
University announced its intent not to pursue the 
acquisition further.

Though Audentes-Mainor, another private university is 
looking into covering the debts of Concordia, the situation 
looks grim. Both the students and faculty are organizing but 
is there anything they can do? Tudengileht looks at the saga 
from the students' perspective.

W hat Eise is Going On?
During the winter break the office of the Student 
G overnm ent and Career C enter was finally finished. 
So, if you're interested in acquiring an ISIC card or are 
interested in a career in some Estonian company room  
2 0 5  is the place to go.

The Study D epartm ent of EBS also moved from one 
end of the building to the other (room  115) during the last 
few working weeks of the past year. The reasons cited for 
this change were: higher efficiency centralized information 
source, less confusion among the students.
No semester can do with out a few events and parties. With 
the annual EBS ball, th e  C hinese sp rin g  festiva l, and 
a p oetry  read in g  in honor of Juhan Viiding, there was 
plenty to do besides study

Nii nnd ütlesid!
> Katrin Aava

Kangelased tekivad ainult siis, kui on, kellega võidelda. Kui vaenlast ei ole, siis tuleb see välja mõelda.
> Andres Ploom

Ideed tohib varastada, ideid peab varastama! Ideede uuesti leiutamine on jalgratta leiutamine.
> AntsKraus

Peab hindama oma ressursse, põhiline ressurss, millest puudus tuleb, on aeg
> Harry Tani

On palju väga häid raamatuid, aga need on lihtsalt läinud vanaks.
 ̂ Urmas Arumäe

Senikaua, kuni pesas on raha, ei ole pankrotihalduril mingit vajadust pankrotti lõpuni viia.
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J a  k ä e k o t t  v õ t a  

v e ts u  K aasa...
K u i d a s  M i h k M  

t e r v i s e k i n d i u s t u s  
K a M i n e b

Marju M ikkov
maiju.mikkov@ebs.ee

Kui tu rva lise lt saab  en n a st  
tu n d a  k o o lis , kus tu a le ti 
eesru u m ist kaob k äek ott 
kui is e  k ab iin is v iib id , kus  
a r v u t ik la s s i  u k s e  lä v e l  
p iilub  k ah tlan e tüüp lau d a
d e lt  m o b iilte le fo n e  n in g  
m ille  t a s u l i s e s  p a r k la s  
p eab  om a au to l silm a  p eä l 
hoidm a?
Sügissemestri keskpaiku levis 
koolis hirmulugu süstlast, mis 
tüdrukute tualetist leitud oli. Kas 
tõesti leidub meie koolis õpilasi, 
k e s  t e g e l e v a d  s e d a v õ r d  
sotsiaalselt mitte aktsepteeritava 
asjaga? VÕi on hoopis meie 
vooruslikud tudengid ise ohus 
sooja vetsu süstim a tulnud 
narkarite ees? Järgmine kord 
tualetti minnes lükkad ikka 
kabiiniukse ja laga lahti, et 
veenduda selle turvalisuses! 
Loomulikult ei ole välistatud ka 
võimalus, et mõni EBS'i tudeng 
põeb suhkruhaigust ning lihtsalt 
unustas oma insu liin isüstla  
korralikult ära visata. Kuid see 
teooria pole ju kaugeltki nii 
põnev.

Kuidas aga suhtuda kahtlas
tesse töömeestesse, kes naiste 
vetsus pidevalt midagi paranda

vad ning lahkudes kogemata 
mõne neiu käekoti kaasa võtavad 
või noormeestesse, kes arvuti
klassi uksel seistes kahtlaselt 
suurt huvi võõraste mobiil
telefonide vastu ilm utavad? 
Loomulikult võib see olla meie 
endi paranoia ning tegelikult on 
tegemist kõigest noorte tehnika- 
huvilistega, kes meie tudengite 
m o b iilte le fo n id e  u u s im a id  
mudeleid imetlevad.
Veri ja  h ü p er in fla ts io o n  ehk  
parklast
Üks probleem, millele loogilist 
seletust on raske mingi valemi 
läbi leida, on kooli parkla 
müsteerium. Kooliaasta algul 
rõõmustati kõiki autoomanikest 
tudengeid teatega, et õiguse eest 
auto kooli hoovi parkida tuleb sel 
aastal välja käia jälle kord 
sad a k o n d  k ro o n i ro h k em . 
Loogiline oleks arvata, et selle 
ra h a  e e s t siis m õ n in g a id  
lisahüvesid nautida saaks nagu 
lihtsustatud sisse-ja väljapääs.

Praegune situatsioon ühe ain
sa väravaga muutub koolipäeva 
alguse ja lõpu aegadel pahatihti 
päris koomiliseks. Ka parkla 
turvalisust võiks veidi tõhustada, 
et koolist koju sõites raadio ikka 
alles oleks ja ise endale meelela
hutuseks laulma ei peaks.

Trepi koolihoone ju u rest 
parklasse oleks võinud samuti 
ära parandada, et ikka ühes tükis 
loengusse jõuaks. Õppejõud 
kipuvad pahandama, kui sul 
lo en g u s  n in a  la k k a m a tu lt  
veritseb. Sellest väiksest kulu
tusest oleks vast raha ülegi 
jäänud, et talvel sagedamini 
platsile (eriti nn trepile) soola 
puistata.

Kõigest sellest saab tillukese 
loogikahüppega järeldada, et 
Eesti majandus on väga kehvas 
seisus ning järsu hinnatõusu 
põhjuseks ei miski muu kui 
hüperinflatsioon. Kui sellise 
jutuga aga majandusõppejõu 
ju u rd e  m in n a , saaks v is t 
automaatselt F-i kiija. Tee mis 
tahad, ikka kisub viltu.
T u n n e r õ õ m u  W C st ja  
a rvu tik lassist

M ihkel M ikrofon
mikrofon@ebs.ee

M ihkel M ikrofon on  taas  
sattu n u d  klaviatuuri tah a  
n in g  kirjutab e lu st ja  o lu st  
E esti su u r im a s era k õ rg 
k o o lis , m ida o sa d  n im eta 
vad  EBSiks.
Minu eelmise kolumniga kaasnes 
hulgaliselt tagasisidet, mis oli 
ootamatu, kuid sellegi poolest 
meeldiv. Igale kolum nistile 
pakub hulgaliselt rõõmu ja 
rahulolu, kui lugejad tulevad 
teda isiklikult kõnetama ning 
kirjutatut kommenteerima. See 
näitab, et vähemalt keegi on 
kolumni lugenud ning see oli 
piisavalt intrigeeriv, et seda isegi 
kommenteerida. Nii meeldiv, kui 
see ka ei ole, võib seda 
joovastavat rahulolu rikkuda üks 
väike pisidetail.

Nimelt, ei pruugi tagasiside 
alati "positiivne" olla. Võib 
juhtuda, et austavad fännid 
osutuvad hoopis verejanulisteks 
ning ärritunud tudengiteks, kes 
ei taha muud, kui kolumnisti 
lõualuud veidi ümberpaigutada 
või teostada kerge näonahavärvi 
korrigeerimise protseduuri. Nii 
võivad kolum nisti kallid ja  
hinnalised sõrmed, millega ta 
antud teksti oma keerulisest 
peast välja saab, "kogemata" 
sahtli vahele sattuda või mõne 
statistilselt väga ebatõenäolise 
õnnetuse ohvriks langeda.
M id a  t e h a ,  e t  s õ r m e d  
terveks j ääksid?
Mulle tundub, et statistiliste 
kurioosuste vältimiseks pean 
mõned olulised punktid välja 
tooma, mis selgitavad selle 
kolumni olemust.

Esiteks, antud kolumn ei ole 
mingite universaalsete tõdede 
märkimiskoht, vaid hoopis ühe 
a in sa  k o lu m n is ti "segase" 
mõttelennu väljendus, millega 
vahel ei ole kaine maailmaga 
mingit pistmist.

Teiseks, isiklikult ei tasu 
siinseid asju kunagi võtta - kui 
kedagi ei ole just nimeliselt välja 
toodud!

K olm andaks, k o lu m n is t 
eeldab, et austatud lugejatel 
eksisteerib vähemalt minimaalne 
huumorimeel. Viimane väide 
omab tegelikult süm boolsel 
hierarhiapuul kõige kõrgemat 
kohta. Loodetavasti on mõne 
lugeja peas selle kolumni mõte 
nüüd selgem ning selle tulemuse
na kolumnisti tervisekindlustus 
veidi taskukohasem. Tagasiside 
on aga alati oodatud - olgu see 
hea või halb, soe või külm.
A sjajuurde!
Nüüd, kus formaalsused on selja 
ta g a , võ in  v a b a lt  jä tk a ta

intrigeerivate teemade kommen
teerimist ning kõikide rõõmuks 
ja kurvastuseks need ka kirja 
panna. Teisisõnu, välja öelda 
seda, mida kõik mõtlevad, aga 
keegi ei ütle. Mis on siis viimasel 
ajal EBSis mulle silma hakanud 
ning sealt õtse närvide peale 
käinud?

Eelmises kolumnis oli juttu 
s e l le s t ,  k u id a s  tu d e n g id  
(eelkõige nooremad kursused) ei 
oska oma aega planeerida ega 
teh tud  otsustega arvestada. 
Viimase eksamisessiooni lõpus 
jõudsin aga järeldusele, et ka 
osadel õppejõududel on tõsiseid 
p r o b le e m e  v a s t u t u s e  ja  
ajakavadest kinnipidamisega. 
Kui eksamid tehtud ning uus 
sem e s te r  a la n u d , siis iga 
loogiline järeldus viib selleni, et 
eelmise semestri tulemused on 
ammu teada. Mingil kummalisel 
põhjusel käib aga see loogika 
osadele EBSi õppejõududele üle 
jõu. Tudengid, kes mängivad 
eksamil osaliselt bingot, ei oska 
sellisel juhul arvestada, kas 
järeleksamiks on tõesti vaja õpik 
esimest korda lahti teha või 
mitte.
M oraali-iroonia  e ttea ste
Tulemusena olen sunnitud väikse 
moraali-iroonia lõigu pühen
dama nendele kohusetundetute
le õppejõududele, kes ei avali
kusta ega korrigeeri eksamite 
tulemusi enne, kui ilusad neiud 
õ p p eo sk o n n ast neile  kurja  
häälega helistavad. Kui eksami 
teed, siis ka kontrolli seda. 
Vastasel juhul pole seda jama 
vajagi!

Kindlasti mõni tudeng nüüd 
loeb seda ning vaikselt itsitab, 
aga ega temalgi siin midagi 
naerda pole! Tudengite niigi 
"koormatud" õlgadele langetan 
aga palve, et nad ei käituks nagu 
apaatsed kuldkalad oma väikses 
ümaras akvaariumis. Kui tule
m used tunduvad  valed või 
puudlikud, siis ei ole mõtet 
oodata, kuni mingi hindehaldjas 
selle õigeks sätib. Minge õppe- 
osakonda ja  nõudke õigust, 
muidu ei ole selle kolumni 
kirjutamisel muud mõtet kui 
kolumnisti väärastunud vaja
duste rahuldamine.

Snap Shot

Majanduspoliitika ehk poliitiline 
majandus: 27. jaanuaril esines 
EBSi ettekandega Peeter Lõhmus. 
Enda ettekandes analüüsis Eesti 
Panga endine asepresident 
erinevate riikide majandus 
poliitikat ning püüdis ette näha 
ohte, mis ühe või teise lähenemi 
sega võivad kaasneda.

Kogu selle jutuga ei taha ma 
sugugi jätta muljet nagu oleksin 
tänamatu. Seda mitte. Usun, et 
peaksime olema tänulikud selle 
eest, mis meil on ning mõtlema, 
kuidas meil ikka vedanud on.

Paljudes koolides ei ole ju 
üldse parklat ja WC'd ei kasutata 
muidu kui viimane häda käes. 
Siis tuleb aga potile püsti ronida 
nagu  v an as ti B alti Jaam a 
käimlas. Ja meie julgeme veel 
n u rised a , kui arvu tik lassis  
midagi kaduma läheb. Meil 
vähemalt on arvutiklass, kus 
m id ag i k a o ta d a . S e llise s t 
luksusest paljud koolid ainult 
unistavad.

Lihtne on näpuga näidata, kui 
midagi on valesti. Lihtne on ka 
kiiresti valesid järeldusi teha. 
Hoopis raskem aga on pideva 
kurtmise asemel konstruktiivest 
ettepanekuid teha või ise midagi 
ette võtta. Mõistagi võiks olukord 
koolis olla parem, ent olgem ka 
ise hoolsamad. Lõppude lõpuks 
peab ikkagi igaüks ise oma asjade 
eest hoolitsema ja oma jalge ette 
vaatama.

Lagunev trepp: Visait aastaid vastu pidanud trepp, mis ühendab EBSi 
peahoone parldaga, on viimastel aastatel märgtavalt lagunenud 
põhjustades EBSi tudengite seas märkimisväärset huvi mägironimise 
vastu.

mailto:maiju.mikkov@ebs.ee
mailto:mikrofon@ebs.ee
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Ühine õp p eosaK on d  ruum is 1 1 5
Triin Lauri
Õppeosakonna juhataja

T udengitele , k es e i p ö ö ra 
nud tä h e lep a n u  m a ilile  ja  
s e s s i  lõ p p e d e s  õ p p e o sa -  
k on d a k ü lastam a su u n d u 
sid , le id s id  e e s t  h o o p is  
rektori ja  p resid en d i kabi
n eti. Õ p p eosak on d  o li k o li
nud te ise  k o o li tiiba. Miks 
ja  m is m õttega , se lg ita b  
õ p p e o s a k o n n a  j u h a ta ja  
Triin Lauri.
M itm ete a a s ta te  a ru te lu d e  
tulemusena võeti jaanuaris ette 
õppeosakondade reform. Vaja
dus muudatuse järele tulenes 
peaasjalikult töömahu ebaüht
lusest ja  kaoo tilisusest nii 
erialade kui õppevormide lõikes.

Reformi kandev idee seisnebki 
õppevorm ipõhiselt adm in is
treerim iselt õppekavapõhisele 
administreerimisele üleminekus, 
kuigi väline külg hakkab silma 
eelkõige uues ja ühises ruumi
lahenduses senised osakonnad 
on kõik kolinud ruumi 115.
Kes k ed a  k on su lteerib ?
Uus õppeosakond tähendab  
lahtiseletatult kahte üksust:
- magistriõppe osakond, mille 

koosseisus kaks programmi- 
juhti (MBA ja CMBA) ning 1 
õppekonsultant (MBA);

- õppeosakond, mille koos
seisus osakonna juhataja, 
juhataja asetäitja, 8 õppe- 
k o n s u lta n ti  ja  2 õ p p e 
sekretäri.

Nagu eelpool mainitud, siis 
ü ld re e g lin a  on iga e ria la  
üliõpilasi kureerimas 1 õppe
konsultant, kes teeb seda kõikide 
õppevormide lõikes. Nii on nt 1 
õppekonsultan t korraldam as 
ra h v u sv a h e lis te  ü liõ p ila s te  
õppetööd, 1 avaliku halduse, 1 
ettevõtluse, 1 võõrkeelte ja 
ärikorralduse ning 1 IT juhtide 
õppetööd. Erandiks on eba
proportsionaalselt rohkearvu
lisem ärijuhtide kontingent, kelle 
õppeprotsessi kureerib kokku 3 
õppekonsultanti.
P rogress n õuab  m u u d atu si
Lisaks erialapõhisusele on suur 
osa õppekonsu ltan te  ja  ka 
osakonna juhid kindla spetsiali- 
seerumisfunktsiooniga. Nii on nt 
lõpetamisi kureerimas 2 põhi

kohaga inimest (senise roteeruva 
süsteemi asemel), samuti on 
kindel inimene, kes vastutab 
kogu EBSi tunniplaani valmimis- 
protsessi eest, keegi, kes lükkab 
käima ja analüüsib tagasiside 
küsitlusi, tellib õppematerjalid 
jne.

Kuna tänu universaalsele ÕIS- 
andmebaasile on oluliselt muu
tunud ka töötajate igapäevane 
töörutiin, siis on uues osakonnas 
vähendatud  õppesekretäride 
arvu - senise 4 asemel 2. Uudne 
ruum ilahendus, kus "sekre
täriteenust" kasutab kogu uue
nenud õppeosakond, võimaldab 
loodetavasti õppekonsul-tantidel 
tegeleda peaasjalikult üliõpilaste 
õppetöö sisulise nõustamisega 
ning on ilmselgelt loogilisem nii 
klienditeeninduse kui funktsio
naalsuse seisukohalt.

Parem , m ugavam , k iirem
Loodam e, et ee lk irje lda tud  
struktuurim uudatused aitavad 
vältida senist killustatust ja 
dubleerimist nii õppedirektorite 
kui õppekonsultantide senises 
töös, samuti toetavad paindlikku 
õ p p e tö ö  p la n e e rim is t, mis 
hõlmab kasvõi nt ainevoorude 
m oodustam ist erialapõhiselt, 
kuid erinevate õppevormide 
lõikes. Eelkõige aga oleme 
kindlad, et selliselt korraldatuna 
on õppeosakond efektiivsem 
koostööpartner nii üliõpilas- kui 
õppejõudkonnale.

Tõhusat ja meeldivat koos
tööd uuenenud õppeosakonnas! 
K indlasti on tere tu ln u d  ka 
igasugune tagasiside ja ettepane
kud õppeosakonna töö paren
damise osas!

KetNn Pung tä)t!s untstuse
Kadri L indpere
kadri.lindpere@ebs.ee

Ligi n e li ja  p o o l aa sta t  
ta g a si EBSi tö ö le  tu lnud  
n eiu  a lu sta s  ta g a sih o id li
k u lt õ p p e se k r e tä r in a  ja  
lõ p e ta s  p ä ev a õ p p e  rahvus
v a h e lis te  ärijuhtide õppe-  
k o n su lta n d in a . Enne kui 
u n is tu s te  tä itm is e  s o o v  
K etlin P unga Taani v iis, 
jõ u d is  T udengileht e s ita d a  
ta lle  m õn ed  k ü sim u sed .
M illa l o t s u s ta s id  E B Sist 
lahkud a ja  m iks?
Selline otsus sai tehtud puht 
juhuslikult, kuna lihtsalt kukkus 
sülle selline fantastiline võimalus 
täide viia oma üks suurimaid 
unistusi nimelt minna välismaale 
õppima.
M illised  on  sin u  tu lev ik u 
väljavaated? M ida sa  te g e 
m a hakkad?
Esialgu püüan sisse elada Taani 
kultuuri ning tunda end seäl 
võimalikult koduselt, saada palju 
uusi sõpru ja olulisi sidemeid. 
Arvan, et kõige olulisem tule- 
vikuväljavaade on minu jaoks

ikkagi olla edukas ja kõigega elus 
hakkama saada -kõik alustatu 
lõpuni viia. Siia alla käib 
kindlasti ülikooli lõpetamine.
M illiste sõ n a d eg a  m een u 
tad  om a tö ö d  EBSis?
Kõik päevad ei ole vennad...
Sinu tö ö ü lesa n d ed  EBSis?
Kokkuvõtlikult öeldes olla hea 
ning leidlik teenindaja.
M illine on  EBSi tudeng?
Arvan, et ühise nimetaja alla 
2000 üliõpilast panna ei saa, 
k u id  üks k e sk m in e  EBSi 
üliõpilane on piisavalt tark, 
p iisavalt nõudlik  ja  valmis 
meeskonnatööks.
M ill i s t e  p r o b le e m id e g a  
p öörd u ti s in u  p o o le  k õ ige  
saged am in i?
Eks p ro b le e m e  on o ln u d  
igasuguseid, kuid kõige raskem 
on siis, kui üliõpilased avaldavad 
om a ra h u lo le m a tu s t m ingi 
õppejõu suhtes. Jah, selline õigus 
on EBSi tudengitele ju antud, 
kuid alati ei ole need kuijad 
nurinad põhjendatud. Eelda
takse, et õppejõud, kes audi

toorium i e tte  astub, peaks 
kindlasti olema nn "show staar" 
ja sisu unustatakse tänu sellele 
üldse ära. Teeb ikka kurvaks küll.
K õige p arem  a s i EBSis, 
k õ ig e  h a lvem  asi?
Olen EBSis töötanud juba 4,5 
aasta t ja  kõige olulisemaks 
v ää rtu sek s on m inu jaoks 
kujunenud ikkagi kaastöötajad, 
kahju on ainult sellest, et nad 
liiga kiiresti vahetuvad.
M illiste l e e ld u ste l tu lek sid  
tagasi?
Momendil kahjuks sellist varianti 
kohe kuidagi ei näe, olen selleks 
liiga uudishimulik ja seiklus
himuline, et jätta selline võima
lus oma elus kasutamata. Aga eks 
näe, kunagi võibolla küll, kuid 
eeldusi esialgu öelda ei oska. Eks 
need kujunevad välja vastavalt 
neile oskustele ja teadmistele, 
mis mül endal EBSile pakkuda 
on.
O led  p a lju d e  tu d e n g ite  
lem m ik , k u id as sa  se lle  
saavutasid?
M ulle on a la ti m ee ld in u d  
inimestega teha koostööd ning

nagu tuleb välja, siis on mulle 
antud ka suurepärane anne olla 
hea suhtleja ja kuulaja. Arvan, 
kui üliõpilased tunnevad end 
protsessis kaasosalistena ning 
teavad, et ka neil on väga oluline 
roll täita, siis asjad laabuvad 
iseenesest.
M is võ ik s EBSis te is tm o o d i  
o lla , m ida tu lek s m uuta?
Leian, et EBSis kui organisat
sioonis on võim liialt koondunud 
paari inimese ümber, et muuta 
tööd efektiivsem aks, tuleks 
otsustusõigust veidi rohkem 
laiendada.
M illes se isn e b  EBSi u n i
kaalsus?
EBS tuli, on ja jääb Eesti 
parimaks eraharidust pakkuvaks 
ülikooliks äkki lähen veel nende 
sõnadega ajalukku
Sinu so o v itu sed  tu d en g i
tele!
Olge tublid ja nautige oma 
tudengielu!
EBSis tö ö ta tu d  aja jooksul 
õnnestus Ketlinil võita paljude 
tudengite ja kolleegide austus

Ketlin Pung: Väsimatult 
optimistlik ja alati 
tudengisõbralik Ketlin Pung 
siirdus Taani õppima, kuid 
vahetuK enne seda esindas EBSi 
messil TeeViit 2002.

tänu alati positiivsele suhtu
misele ka kõige raskem ate 
probleemide ees. Kõike paremat 
ja huvitavaid elamusi Taanimaal 
soovib Ketlinile ka Tudengileht.

SnapShot
TeeViit 2002: Nagu 
varasematelgi aastatel oli 
EBS esindatud unikaalse 
stendi ja aktiivse 
meeskonnaga, kes 
valmistus juba varajastel 
hommikutundidel ette 
päevaseks tunglemiseks 
populaarseima stendid 
juures.

mailto:kadri.lindpere@ebs.ee
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Ad Honorem Juhan 
VHding ehK m<Ks EBS) 

se!nad värtsestd
G eily M arm or
geilymarmor@ebs.ee

N eljapäeval, 13. veebruaril, 
le id is  EBSi a se t  järjekordne  
kultuuriõhtu: Ad H onorem  
Juhan V iiding. Läbiviijaks 
m õ is ta g i " m a ja n d u se  ja  
iro o n ia  õp p etoo l" , e e so tsa s  
H ardo Pajulaga. Täis sa a li 
e e s  m õ t i s k le s id  J u h a n  
V iidingu lu u le  ja  e lu  ü le  
T õ n is  R ä t s e p ,  I n d r e k  
Tarand, Ott Arder, Jaak  
J o h an son  jt.
Et EBSi aulasse nii palju rahvast 
mahub, ei uskunud vist keegi, 
aga juba viis minutit enne kella 
seitset, kui pidi algama Juhan  
V iidingu mälestusõhtu, oli saal 
pilgeni täis ja rahvast tuli ainult 
juurde.

Kui ü ritu s väikese h ili
nemisega peale hakkas, siis olid 
saalis kõik kohad hõivatud ja osa 
rahvast pidi kogu seda vaate
mängu koridorist vaatama. Kuna 
üritus ei olnud koolisisene, vaid 
seda oli reklaamitud nii aja
lehtedes kui ka näiteks Kloostri 
aidas, oli rahvast igalt poolt.
N äopuna m ü steeriu m
Kuna üritus algas Juhan Viidingu 
tu tv u s ta m is e g a ,  te g e le s in  
kuulamise kõrvalt Ott Arderi 
v aa tlem iseg a . M äletan  O tt 
Arderit põhikoolist - kiijanduse 
õpikust - ent vaatepilt, mis mulle 
avanes, ajas mind muigama.

Mu vastas istus mees, kel ees 
lai sõbralik ja punakas nägu koos 
habem ega nagu jõuluvanal. 
Kehaehituselt üsna pontsakas, 
kandis ta boheemlaslikke riideid, 
mida kroonis päevi näinud 
barett.

Lõbus mees, kelle näopuna 
vaevalt väljas raevutsevatest 
soojakraadidest tingitud oli. 
Pigem peitus tagasihoidliku 
müsteeriumi vastus kiijus riidest 
kotikeses, millest ta aeg ajalt 
endale midagi suhu kummutas 
ning siis Eviani peale rüüpas.

Teine mees, kes mind üllatada 
suutis, oli Indrek  Tarand. 
T e a d s in  s e d a  m e e s t  k u i 
v ä l is m in is te e r iu m i e n d is t  
kantslerit, kel ehk veidi liiga hea

suhe just sellesama kiiju riidest 
kotikese sisuga, m itte  kui 
innukat laulumeest ja Juhan 
Viidingu austajat. Ent viisi ta 
p id a s  ja  J u h a n  V iid in g u  
viisistatud luuletusi laulis hästi ja 
ilmekalt. Kahju ainult, et liiga 
vaikselt ja häbelikult. Olen kin
del, et tagumised read tema 
s u u re p ä ra s t  la u lu h ä ä l t  ei 
kuulnud.
K onjakipudel ja  b aarileti 
lu u le tu s
Kui Ott Arderi mitte just kõige 
puhtam lauluhääl üle EBSi aula 
kõmises, siis seinad värisesid ja 
rahvas hoidis naerust kõhtu 
kinni. Rahvamees Oti suhtes 
lihtsalt ei saa ükskõikseks jääda 
sa kas armastad või vihkad teda. 
Oli näha, et kõike mida ta teeb, 
teeb ta südamest.

Juhanit oli ta tundnud juba 
lapsest saati. Mis siis imestada, et 
Ju h a n  V iidingu lu u le tu sed  
kõlasid stiilis „No tahate ma loen 
teile veel ühe lolli luuletuse ette, 
no võ tam e se lle  b a a r ile t i  
luuletuse!" Otsis oma paberid 
väljaja avas oma riidest kotikese, 
millest koorus välja... konjaki
pudel. Võttis seäl rahva ees tubli 
lonksu ning asetas selle siis 
klaveri peale ja hakkas laulma, 
vahepeal pause p idades ja  
o m a e t te  k õ v a s t i  n a e r d a  
turtsudes. Indrek Tarand, kes 
samal ajal klaveri kõrval istus, 
eemaldas aga pudeli muigava 
näoga klaverilt ja pani.... maha!
K aasahaarav k itarrim ees
Ott Arder oli juba lõpetanud, aga 
keegi peale veel ei tulnud. Saal 
muutus vaikseks püsti tõusis 
üsna noore väljanägemisega, ent 
1 9 6 0 n e n d a te l m oes o lnud  
soenguga mees, kitarr kaenla all - 
Jaak J oh an son  Võttis tooli 
endaga kaasaja istus keset saali. 
Ta häälestas natuke kitarri, samal 
ajal häbelikult lakke vaadates ja 
üht nostalgilist lugu Juhan 
Viidingu köögist pajatades.

Ja kui lugu lõppema hakkas, 
libisesd tema näpud hellalt üle 
kitarrikeelte ning jutust sai laul. 
Laul, mis lauldud südamest, 
r ik a s ta tu d  e m o ts io n a a ls e

miimika ja kord paisuva siis aga 
vaibuva häälega. Häälega, mis 
igat salmi lõppu ühe dzässilikku 
"õu-õu-õu-õu"-ga vürtsitas.
Ä rikool ja  luuleõhtu?!
Viimaseks lauluks võtsid kõik 
esinejad end ritta ja laulsid oma 
kõm isevate h ää ltega  Juhan  
Viidingu EBSi aula seinte sisse. 
Aplaus, mis neile tänuks selle 
õhtu eest vastu kostis, oli nii 
võimas, et aula seinad ähvar
dasid kokku kukkuda nii suurt 
aplausi polnud nad veel tund
nud. Üks neljanda kursuse 
tudeng ütles, et siin on käinud 
mitmesuguseid tegijaid - nii 
peaministreid kui prominente, 
aga sellist aplausi pole tema veel 
kuulnud.

Tänati ka pealtvaatajaid ja 
lisati, et neile tuli üllatusena 
k u tse  k o rra ld a d a  EBSis - 
ärikoolis - luuleõhtu. Selle 
suurepärase show eest palusid 
esinejad aga tänada ei kedagi 
muud kui H ardo Pajulat, kes 
ürituse korraldamise eest oli 
hooli-tsenud. Ei pääsenud ka 
tema võimsa aplausita.

Kõige meeldejäävam oli aga 
Indrek Tarandi sügav-sügav ohe, 
kui üritus läbi sai. Härra Tarand 
oli aula nurka tõmbunud, istus 
seäl ühel astmel ning ohkas 
südamest, justkui oleks raske 
tööga ühele poole saanud. 
Hakkasin koos veel ühe Tudengi
lehe ajakirjanikuga selle peale 
naerma, mille peale ka hr. Tarand 
siis naerma hakkas.

Kord kasutütar h ü lgas  
om ak asu

kord kasutütar hülgas omakasu 
ja  laialt hakkas kiitma omariiklust 

siis mõtles kasupoeg et elada ei tasu 
ja  jooksis tänavale keset 

trammiliiklust
me vaatasime aknast tema hukku 

ja  pidasime temale ka pöialt 
ta teguviis läks kohe ajalukku 

mis tuleviku kohta küsib nõialt
nii saigi temast peagi kangelane 

mis siis et ise alles nooruke 
ta oli sündimise poolest võrulane 
vorm on see iva jutt on kooruke

R R  t u d e n g M  

K o g u n e s i d  

EBS-tS
Kadri L indpere
kadri.lindpere@ebs.ee
5. veeb ru aril le id is  EBSi 
au las a se t CERP Students  
E s t o n i a  (C S E ) p o o l t  
korraldatud  suhte-korral-  
d u se tem a a tilin e  loen gu -  
p ä e v  Põhirõhk o li pandud  
praktika o lem u se le  k o o li
d e õp p ep rogram m is n in g  
t ö ö a n d ja te  n õ u d m is te le  
praktikandi su h tes. Üritu
s e s t  v õ tsid  o sa  Tartu Üli
koo li, EBSi ja  C oncordia  
su h tek orrald u stu d en gid .
Ürituse initsiaatoriks oli seni vaid 
Tartu Ülikooli suh tekorra l- 
dustudengeid koondav orga
n isa ts io o n  CERP S tu d en ts  
Estonia (CSE), mis kuulub 
rahvusvahelisse ke tti CERP 
Students. CERP Students on 
Euroopa suhtekorralduslipilaste 
organisatsioon, mille eesmrk on 
liikmete vimalikult laiaphjaline 
e t t e v a lm is tu s  tu le v a s e k s  
professiooniks. Praegusel hetkel 
on CERP Studentsil 15 liikmes
riiki (lisaks veel kandidaatriigid, 
kelle hulka enne kuulus ka Eesti. 
Alates märtsist on Eesti CERP 
S tu d e n ts i tä is li ig e ) , m ille  
esindajad kohtuvad kolm korda 
aastas h istel, h iskonnas ja  
kommu-nikatsioonivaldkonnas 
olulisi teem asid  ksitlevatel 
kongressi-del.

Meeldiv on tõdeda, et PR 
tu d e n g id  s u u d a v a d  ju b a  
õpingute käigus leida oma 
erialale praktilise väljundi ning 
mõistavad suhtlemise ning uute 
kogemuste saamise vajalikkust 
tulevase töö ettevalmistamisel. 
Eelkõige seepärast kutsuvadki 
k õ ik  TÜ s u h te k o r r a ld u s e  
tu d en g id  üles ka EBS-lasi 
koostööd tegema arendamaks nii 
ennast kui ka kogu eriala. 
Täpsem info ürituste ja liitumise 
kohta aadressil: www.cerpstu- 
dents.ee

Lahe päev
Kogu loengusari oli koostatud 
hästi läbimõeldult ning huvi
tavalt. Päev algas ülikoolide 
esindajate ettekannetega eri
nevate praktikanõuete kohta 
õppeprogram m ides. Seejärel 
paelusid kuulajaid ettekanded 
reaalsetest praktikakohtadest 
erinevates organisatsioonides 
kergendamaks valiku tegemist 
nõutud praktikakoha otsimisel.

Põhiliselt toodi välja eri
pärad, plussid ja  m iinused 
praktikakohas era-, avaliku- ja 
m itte tu lu n d u sse k to r i vahel 
(Eesti Raudtee, EV Valitsuse 
pressibüroo ja  Eesti Vaimu
puuetega Inimeste Tugiliidu 
n ä ide te l). Tasakaalustam aks 
loengusarja esinejateringi, astus 
seejärel kuulajatele ette reaalselt 
töötav praktik Hill & Knowltoni 
projektidirektor Aive Levandi, 
kes tõi välja põhilised tööandja 
ootused tudengile.

Loengupäeva lõpetas work
shop, mille käigus said ka 
kuulajad oma kogemusi ning 
m õtte id  vah e tad a . A ru tleti 
erinevate praktikat puudutavate 
teemade üle, PR turu üldisi 
trende ning CSE võimalikku 
koostööd ka tööandjatega, et 
tulevikus suhtekorraldustudeng 
kergemini praktikakoha leiaks.
EBSikad p a ssiiv sed
Tõepoolest oli natuke kurb tõde
da, et EBSikate osalusprotsent 
pea nullilähedane oli. Ainsaks 
lootuseks on see, et tegemist oli 
alles esimese üritusega, mis 
toimus uue sem estri algus- 
päevadel ning lihtsalt ei oldud 
üritusest päriselt teadlik. Loode
tavasti võtab nii mõnigi suhte
korraldusest huvituv tudeng 
järgmisest ühisüritusest osa ning 
alguse saab püsiv ja igakülgne 
koostöö kolme ülikooli PR 
tudengite vahel.

E t t e v a a t u s t  W i F i  i e v i b

Wifi esimene tugijaam toimib Lauteri 3 majas alates nov. 2002a.Tänase päeva seisuga on 
rakendatud tööle mitu tugijaama ning WiFi abil on võimalik internetti pääseda järgmistes 
kohtades:
5 korrus - lugemissaali parempoolne osa;
4 korrus - klassid 403, 400a, 400b, 400c, 400e, koridori Olümpia poolne puhkenurk;
3 korrus - klassid 303e, 303c, koridori Olümpia poolne puhkenurk;
2 korrus - puhkenurk, klass 208, 210,
1 korrus - koridor valvelaua ümbruses, õppeosakonna ruumi (115) Lauteri poolne osa; 
kelder - kohvik, söökla, nende vaheline koridor; 
autoparkla - osa parklast Olümpia poolses osas

Austraalia suursaadik EBSi: Poolas resideeriv Austraalia 
suursaadik Richard Anthony Rowe (paremalt teine) külastas 
detsembri viimastel päevadel EBSi.

Sna^ Shot

mailto:geilymarmor@ebs.ee
mailto:kadri.lindpere@ebs.ee
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M!da arvab EBS! tudeng 
Eest! sõ ja v ä est?

Mis on Eesti sõ javäe p eam in e e e s m a i ?  
Pote siiani mõistliku eesmärki teidnud 43%

Jüri Saar
jyrLsaar@ebs.ee

J u b a  p ik e m a t  a e g a  o n  
k o h u s tu s lik  a ja te e n is tu s  
teem a , m ille  k ä s it le m is t  
ü r ita ta k se  v ä ltid a . K üsi
m u sed  n agu  "kellele" ja  
" m i l l e k s "  o n  l e i d n u d  
v a stu sed  a in u lt p o liitik u te  
s p e k u la t s io o n id e  n ä o l .  
M ida arvab aga  EBSi tu d en g  
k o h u s tu s l ik u s t  a j a te e n i
s tu s e s t?  EBSi Ü liõ p ila s -  
e d u s t u s e  e e s t v e d a m is e l  
l ä b i  v i i d u d  k ü s i t l u s e  
v a s tu s e d  " sta tu s  q u od "  
vaeva lt rõõm u stavad .
Viimase aasta jooksul on EBSi 
üliõpilasesinduse aktiivsemad 
tudengid EBSis läbi viinud 
küsitlu se , kus u u riti m eie 
tudengkonna hoiakuid kohus
tusliku ajateenistuse suhtes. 
Küsitlus on nüüd lõppenud, 
tulemused teada, kokkuvõtted 
tehtud - aeg on teha järeldusi ja 
avaldada tulemused Tudengilehe 
lugejaskonnale.

EBSis õpib 2300 inimest ning 
küsitlusele vastas neist kokku 
214. Enamuses kõrgkoolides 
õpib rohkem naisi kui mehi,

sellest tulenevalt on küsitlusele 
vastanutest ligi 60% naised ja 
vastavalt 40% mehed.

Äärmiselt huvitavaks osutusid 
erinevused meeste ja  naiste 
arvamustes, millest tingituna on 
küsitluse tulemused toodud ära 
eraldi nii meeste kui naiste 
puhul. Tulemuste analüüsis on 
k e s k e n d u t u d  p e a m i s e l t  
meestudengite vastustele, sest 
neid  p u u d u tab  kohustuslik  
ajateenistus otseselt.
K as o le d  lä b in u d  a ja 
teen istu se?
K üsitletud noorm eestest on 
ajateenistuse läbinud ainult 
14% . T a g a s ih o id lik u  a ja 
te e n is tu s e  lä b in u te  h u lg a  
tingivad peamiselt kaks asjaolu: 
esiteks, arvati kõik enne 2000. 
a a s ta t  k õ rg k o o li a s tu n u d  
n o o rm e h e d  a u to m a a t s e l t  
reservi; teiseks põhjuseks on aga 
noormeeste soov ajateenistust 
mitte läbida 18 aastaselt, kui 
üldse.

Peale keskkooli lõpetamist 
soovib  en am u s v õ im ek aid  
n o o rm e h i e n d a  õ p in g u id  
koheselt jätkata, mitte veeta 
peaaegu terve aasta sõjaväes.

Vähesed lähevad sõjaväkke 
v ab a tah tlik u lt. Palju p o p u 
laarsem on astuda kõrgkooli ja 
loota, et saatuslik kutse kunagi ei 
saabu  või v en itam ise  a ja l 
"midagi" juhtub haarab ju ka 
uppuja õlekõrrest.

Eraldi mainimist väärib aga 
üks küsitlusele vastanud EBSi 
naistudeng, kes on läbinud 
ajateenistuse!
K ui p ik k  p e a k s  o le m a  
a ja teen istu s Eestis?
P ra e g u  on  a ja t e e n i s tu s e  
pikkuseks Eestis 8 kuud, mis 
kõrgkooli läbinutel võib ulatuda 
kuni 12 kuuni. 61% noor
meestest arvab, et ajateenistuse 
p ik k u s võiks o lla  lü h em . 
Ideaalseks pikkuseks pakuti välja 
vahemiku, mis ulatus 0-st kuust 6 
kuuni.

Neidudest leidis ainult 29%, et 
ajateenistus võiks lühem olla. 
Sellise hoiaku väljakujunemisel 
ei saa kindlasti jätta arvestamata 
fakti, et kui inimest midagi 
is ik lik u lt ei p u u d u ta , siis 
võetakse omaks kehtiv olukord. 
Kui miski sind isiklikult ei 
puuduta, siis ei nähta põhjust 
seda ka muuta.
M is o n  E e s t i  s õ j a v ä e  
p ea m in e  eesm ärk?
Esmapilgul tundub, et sellele 
küsimusele vastamiseks ei pea 
üldse mõtlema, kuid enamus 
EBSi tudengid seda siiski tegid. 
Nimelt leidis 42% küsitlusele 
vastanud noormeestest, et "pole 
s iia n i m õ is tlik u  ee sm ä rk i 
suutnud leida". Teiseks kõige 
p o p u l a a r s e m  v a s tu s  33 
protsendiga oli Eesti Vabariigi 
ametlik liin "kindlustada riigi 
kaitse välisvaenlase agressiooni 
eest". Vastustest tuleneb, et

enamus küsitletud noormeestest 
arvab, et Eesti sõjavägi ei ole 
suuteline  riiki kaitsm a või 
agressiooni lihtsalt ei tule.

Samas märkis 43% küsitletud 
neidudest, et Eesti sõjaväe 
peamiseks eesmärgiks on riigi 
kaitsmise välisvaenlase agres
siooni eest. Eriti huvitavaks 
o su tu s  aga  37%  n e id u d e  
arvamus, et sõjaväe peamine 
eesmärk on "kasvatada poistest 
tõelised mehed".

Küsitluse koostajatel jääb üle 
ainult tõdeda huvitavat fakti ja 
v ä l ja  m õ e ld a , m is v õ ik s  
tüdrukutest teha tõelised naised!
M illine sõjaväekord  sob ib  
E estile  k õ ige  parem ini?
Noored eestlased armastavad 
enda vabadust ja seda näitasid ka 
v as tu sed  küsim use le . 68% 
noormeestest ja 61% neidudest 
le id is, et Eestile sobivaim  
sõjaväekord peaks baseeruma 
vabatahtlikkusele. Kui keegi ikka 
midagi teha ei taha, siis pole teda 
mõtet ka sundida.

E e lneva  k ü s im u seg a  oli 
tihedalt seotud ka viim ane 
küsimus, mis palus tudengitel 
v a s t a t a  k ü s im u s e le  "k as  
dem okraatlikus riigis peaks

s õ j a v ä e t e e n i s t u s  o le m a  
k o h u stu s lik ?"  n ing  v a ld av  
enamus noormeestest (74% 
küsitletutest) leidis, et sõjaväe
teenistus ei tohi olla kohustuslik, 
samas kui seda arvamust jagas 
49% ehk peaaegu pool neidu
dest.
Tarku j är e ld u si
Kõige suurem järeldus, mida 
küsitluse tulemustest võib teha, 
on arvamuste erinevus nende 
vahel, kes peavad sõjaväes 
teenima ja nende vahel, kes ei 
pea. Samas ei soovi enamus 
küsitletuid kedagi sõjaväkke 
sundida vastu  nende enda 
ta h tm is t .  V aldav  e n a m u s  
k ü sitlu se le  v a s ta n u te s t on 
seisukohal, et sõjaväeteenistus 
peaks olema vabatahtlik.

Sellele vaatam ata tegeleb 
r i ig ik o g u , m ille  l i ik m e te  
keskmisevanuse võib iga üks ise 
välja arv u tad a , jä rjep id ev a  
sundimisega ning seda ilma 
avaliku d iskussioonita . Siit 
tu len eb  ka küsitluse  te ine 
järeldus: praegune sõjaväekord 
ei ole paljude silmis õigustatud 
ning aeg on taas kord küps 
avalikuks diskussiooniks.

V a b a d u s t  m i t t e  o r j u s t

Jüri Saar
jyrLsaar(5)ebsj3e

T otaalkaitse küll, kuid  m is  
m õ tteg a  ja  k e lle  jaok s?  Kas 
k o h u stu slik  a ja teen istu s  on  
o tju se  üks vorm e? K elle  
e e s t  m e en n a st ka itsem e?  
S eega, üks arvam us.
Eesti praegune sõjaväekord, kus 
noormehed alates 18 eluaastast 
peavad läbima ajateenistuse, on 
aluseks veidrale kontseptsioonile 
n im ega " to taa lk a itse " , mis 
omakorda baseerub paranoi- 
lisele hirmule, et Venemaa tuleb 
meid ühel heäl päeval jälle 
vallutama.

Just nagu nendest veidratest 
hoiakustest veel vähe oleks, siis 
on kohalikud sõjardid mingi 
uskumatu loogikahüppe tule

musena jõudnud järeldusele, et 
kui Venemaa taoline suurriik 
meid ründab, siis annab sõjaline 
vastupanu tulemusi ja keegi 
tuleb meile appi. Siinkohal 
sooviks ma aga küsida, kas keegi 
Tudengilehe lugejatest seda usub 
ka?
V enem aa kui vaenlane?!
Eesti kaitsepoliitika on kange
kaelselt kinni ajaloo hiilguses ja 
v a n a n e n u d  s õ ja p id a m is e  
kontseptsioonides. Meile kõigile 
tuletatakse igal 24. veebruaril 
meelde, kuidas eestlased endale 
vabaduse kätte võitlesid, kuid 
jäetakse mainimata, et vabadus 
võideldi välja Esimeses maailma
sõjas miljoneid sõdureid kaota
nud riigilt, kus valitses parajasti 
v ee l ka k o d u sõ d a . S uure  
Venemaa ja väikse Eesti relvas-

ta tuse  erinevused olid aga 
triviaalsed. Tegu oli haruldase 
v õ im a lu se g a  ja  e e s t la s e d  
kasutasid selle oskuslikult ära.

Vaevalt et tasub eriti pikalt 
p ea tu d a  V enem aa ja  Eesti 
relvastuse võrdlemisel, sest sajad 
tankid, lennukid, helikopterid ja 
sõjalaevad, mis Venemaal on ja 
meil ei ole, määravad juba ette 
võimaliku sõja tulemuse. Kas ma 
tuum apom m i m ainisin, mis 
h o ia b  ü le jä ä n u d  m aa ilm a  
võimalikust konfliktist eemal? 
Viimase aja sündm used on 
näidanud, et NATO toetuse või 
abi saam ine võib o su tu d a  
problemaatiliseks.
Profid vs. am atöörid
Kahtlemata on võidu võimalused 
suuremad professionaalidel, kes 
on sõjaväkke läinud  v ab a

tahtlikult kui amatööridel, kes on 
läbinud aastase ajateenistuse ja 
sedagi vastu  tah tm ist ning 
aastaid tagasi. Siit ka julge 
järeldus, et võimaliku konflikti 
korral on amatööridest koosneva 
k a itsev äe  võidu  tõ en äo su s 
praktiliselt olematu.

M eil on  v i im a n e  a e g  
o tsu stad a , kas me taham e 
sõjaväge, mis on suuteline ohu 
korral kiiresti ja operatiivselt 
tegutsema kus vaja või loobume 
sellest enese-pettusest ja jääme 
lootm a tugevatele liitlastele 
nagu seda teeb Island. Mis 
puutub aga kaitsekulutustesse 
ühe või teise variandi korral, siis 
s iin k o h a l tah ak s  av a ld ad a  
arvamust, et professionaalne 
sõjavägi on kokkuvõttes odavam, 
kui nn. totaalkaitse organi
seerimine.

Aitab e n e se p e ttu se s t
Eesti on väike riik ning meie 
saatuse otsustavad meie eest 
sageli ära teised, palju suuremad 
riigid. Meil jääb üle ainult 
mõista, kui väikest rolli me 
tegelikult mängime ning mitte 
teha otsuseid, mille tulemusena 
raiskame riigi niigi piiratud 
ressursse.

V a ie ld a m a tu lt  p a r im a te  
kohustusliku sõjaväeteenistuse 
vastaste argumentidega tulid 
Vietnami sõja lõpul kongressi ees 
välja Alan Greenspan ja Milton 
Friedman. Nad tõid välja mit
meid veenvaid argumente, kuid 
meelde on jäänud enamusele 
ainult üks: inimene ei ole riigi 
vara ja riigil pole mingit õigust 
inimeselt röövida tema vabadust 
r iig il po le  õ ig u s t in im est 
oijastada.

MiHine on sob ivaim  sõjaväek ord  Eestite?

Väike, patgaamiee 18%

Vabatahttikud + eiukutseiised 51%
Tugevam potitsei/ piirivaive 8%

Patsifist/ Poie vaja 2%
Kohustustik teenistus kõigite 19%

Muu 2%

mailto:jyrLsaar@ebs.ee
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ÜMkooM "suaistam tse" Kurb <õpp
G eily M arm or
geily.marmor@ebs.ee
Jüri Saar
jyri.saar@ebs.ee
Kahtlemata köitis iga erakõrg
koolis õppiva tudengi tähelepanu 
veebruari viimastel päevadel ava
likuks tulnud Concordia Inter
national University in Es tonia 
võlgade ulatus, mis jõudis kasva
da esialgselt 6-lt miljonilt kroonilt 
mõne päevaga ligi 30-le miljonile 
kroonile. Kuidas võis aga midagi 
sellist juhtuda asu-tusega, millest 
oli sõltuv ligi 1500 inimest?
12. septembri Äripäevas ilmunud 
artiklis olid ära toodud kõigi 
erakõrgkoolide m ajandustule
mused. Üks väheseid, kes enda 
kooli majandustulemuste kommen
teerimisest keeldus, oli Mart Susi.
Huvitav on aga see, et tegu ei olnud 
mitte eelmise aasta, vaid 2000. aasta 
septembriga. Esimesed märgid 
sellest, et kõik pole päris korras, 
ilmnesid seega juba kaks ja pool 
aastat tagasi.

Järgm iste aastate jooksul 
ignoreeris Mart Susi kasvavat 
võlakoormat. Audiitorid, kes 
vaatasid üle äriregistrile esitavaid 
aastaaru-andeid, said aga ainult 
pead vangutada ja  kirjutada 
aastaaru-annetele märkusi, millele 
keegi äriregistris ei reageerinud.
Kes mida kahtlustas?
Seda, et Concordia finantsidega 
kõik päris korras ei ole, mõistsid nii 
Concordia õppejõud kui ka 
tudengid, kuid kuulujuttudest 
kaugemale ei jõudnud keegi.
Tudengilehega vestelnud Con
cordia tudengid kinnitasid, et Mart 
Susi oli kidakeelne ja pidas täpseid 
finantsandmeid konfidentsiaal
setena. Tudengite öeldut kinnitab ka 
Concordia avalike suhete juht Kaidi 
Aher ning lisab, et paljudest 
majandustehingutest sai Concordia 
personal teada alles läbi meedia.
Mõistmatuks on avalike suhete 
juhile aga siiani jäänud Hr Susi soov 
teiste erakõrgkoolidega koostööd 
mitte teha. Jääb üle ainult küsida, 
kas teised erakõrgkoolid oleks tõesti 
Concordia abistamisest keeldunud.

EBS Gruppi president Madis

E B S  TudengH eht v a j a b  StND!

Praegu teeb aktiivselt Tudengilehte 9 inimest, kuid seda on vähe.
Otsime jätkuvalt enda kollektiivi:
A jakirjaniku R ep o rte rit
Kultuuri toimetajat Majandusuudiste toimetajat
Ettevõtlus toimetajat Teadus toimetajat
ja mõistagi filosoofia toim etajat.. .üldiselt me otisme inimesi, kes tahavad kirjutada. 
Kahtled? Sa ei pea iga kuu kirjutama vaid siis kui sul ON millest kirjutada. Ei ole 
piisavalt veenev? Ok, saad stippi veel ka!
Tulevased juhid peavad mõtlema laiemalt kui Eesti ja  nägema kaugemale kui teised. 
Teed Tudengilehte, siis teed tuleviku ja naudid huvitavate inimeste seltskonda. Hea 
töö saab aga alati tasustatud stipiga.
Tudengilehe peatoimetajana on mül raske uskuda, et enam kui 2000 tudengi seas ei 
ole rohkem tudengeid, kes sooviks kirjutada ühele tunnustatuimale üliõpilaslehele 
Eestis. Elu on lühike ja teist sellist võimalust ajakirjanduses kätt proovida vaevalt 
tuleb. Aitab mõtlemisest, tegutse täna: AJALEHT@EBS.EE või 052 08884

Mart Susi: C oncordia  
In tern ation a l U niversity  
in  E stonia tu lev ik u le  
ed u k alt kriipsu  p ea le  
tõm m an u d  Mart Susi on  
v iim a ste  n äd a la tega  
C oncordia tu d en g ite  
se a s  va ie ld am atu lt  
p erso n a  non  g ra ta  
num ber 1. C oncordia  
tu d en g id  e i p ea  
liia ld u sek s ka võrd lu si 
Saddam  H u essein iga . 
V äidetavalt on  m õlem ad  
m eh ed  m albe h ää lega  
en esek a su  taga  ajavad  
p etised .

Habakuk tõukab aga kahtluse 
kiiresti umber, kui ütleb selgelt 
välja, et kui hr Susi oleks ainult 
kolleegide poole õigeaegselt 
pöördunud, siis oleks praegust 
olukorda olnud võimalik vältida. 
Samas oli EBS ülikooli probleemi
dest teadlik ning Madis Habakuk oli 
Concordia praegust olukorda juba 
ligi aasta tagasi ette prognoosinud 
ning tema arvates oleks ülikool 
tulnud juba siis likvideerida. 
Siinkohal kerkib aga esile küsimus 
Pedagoogika Ülikooli soovist 
Concordia Ülikool ära osta - kas 
tõesti oldi nõus mitmekümne miljo
nilise investeeringuga?
Peda astub mängu
Pedagoogika Ülikooli rektor Mati 
Heidmetsaga peetud intervjuu 
käigus selgub, et Concordia 
esindajate (Mart Susi) pakkumine 
oli esialgu hoopis ahvatlevam. 
Veebruari alguses avaldas Con
cordia Ülikool huvi liituda loodava 
Tallinna Ülikooliga, kuid enne seda 
oleks olnud vaja väikest finantsabi. 
Nimelt oli Concordia eelarves 
umbes 6 miljoni krooni suurune 
"auk", mis oli vaja täita. Concordia 
esindajate sõnul oli tegu ajutise 
puudjäägiga, mis teenitaks tagasi 
järgmise aasta jooksul. Mati 
Heidmetsa sõnul oleks "6 miljo
niga, mis teenitakse aastaga tagasi, 
"kaubaks" läinud."

Kahjuks aga nii kaugele kunagi 
ei jõutud, sest enne tutvusid Con
cordia finantsidega nii Pedagoogika 
Ülikooli eksperdid kui ka Concor
dia enda personal. Nende avastused 
leidsid järgnevatel päevadel laia 
kajastust pea kõikide Eesti päeva
lehtede esikülgedel. Isegi peaminis
ter Siim Kallas ei pidanud üleliigse
ks antud teemal sõna võtta ja kuulu
tada, et riigi rahadest eraülikooli 
võlgu ei maksta. Pedagoogika Üli
kooli rektor ei jäta aga meie vestluse 
käigus mainimata, et kõigest natuke 
vähem kui pool rahast tuleb 
tegelikult riigilt. Sellele vaatamata 
otsustas Pedagoogika Ülikool 
Concordiat mitte osta viidates liiga 
suurtele võlgadele, mille katmine 
ennast ei õigusta.

Kuigi järgnevate päevade 
jooksul istusid läbirääkimiste laua 
taha veel eraülikooli Audentes- 
Mainori esindajad, siis oli enamusel

olukorda jälginutest selge, et 
toimub viimane õlekõrte järele 
haaramine enne kui Concordia 
kuulutab välja pankroti. 12. märtsil 
teatas Mart Susi, et taotleb 
Concordia Varahalduse pankrotti.
Kuulujuttudest painajaks
Mis saab aga 1400 tudengist, kes 
olid enda tuleviku Concordiaga 
sidunud? Kui Tudengileht kohtus 
kahe Concordia tudengiga, kellest 
üks õpib äri, teine aga juurat, siis 
paistis ennekõike silma nende 
nakkav optimism. Kuigi mõlemad 
olid neljanda kursuse tudengid, olid 
nad veendunud, et Concordia jätkab 
eraldiseisva õppeasutusena ning 
jutud tudengite jagamisest teiste 
ülikoolide vahel olid ennatlikud. 
Kahtlemata oli see ka üks põhjuseid, 
miks suhtuti kutsesse tulla EBSi 
väga negatiivselt.

Nagu enamasti ikka, siis olid ka 
Concordias just tudengid need, kes 
toimuvast kõige vähem teadsid. 
Vaatamata iga-aastastele kuulu
juttudele lootis enamus tudengeid, 
et nende kooliga ei juhtu midagi 
enne kui nemad on lõpetanud. Osa 
tudengeid oli isegi lootusrikkalt 
suvesem estri õppemaksu ära 
tasunud.

Vestluse käigus Concordia 
tudengi-tega selgus ka see, kuidas 
tudengid üldse toimuvast teada said: 
läbi ajakirjanduse. Concordia 
tudengid nautisid kevadvaheaega, 
kui hommikusi lehti lugedes 
avastasid, et nende ülikool ühi
nemisplaane pidades "väikse" võla 
õtsa oli komistanud. Alles mõni 
päev hiljem saatis rektor Mart Susi 
laiali e-kiija, kus selgitas olukorda 
tudengitele.

Järgnevate päevade jooksul 
organi-seerusid nii õppejõud kui 
tudengid, kuid seda mitte olemas
olevate institutsioonide raames 
nagu üliõpilasomavalitsus, millesse 
suhtus üks küsitletud tudengitest 
skeptiliselt, sest "neid rahastas pea
miselt kool, nad olid koolist täiesti 
sõltuvad." Koos õppejõududega 
otsustati moodustada hoopis MTÜ, 
mis seisaks Concordia jätkamise 
eest eraldiseisva ülikoolina.
Üliõpilasesindused MTÜ-deks?
Pedagoogika Ülikooli rektor Mati

Heidmets leiab, et erakõrgkoolide 
kõrvale loodud MTÜ'de "toetamine 
on mõeldav ja Concordia jätkamine 
on kõige eelistatum variant, kuid kui 
see ei ole võimalik, siis on 
Pedagoogika Ülikool nõus osa 
tudengeid üle võtma."

Concordia säilitamise võima- 
likusesse ei usu aga Madis 
Habakuk, kes leiab, et "see rong on 
juba läinud." Kogenud erakooli- 
juhina arvab Hr Habakuk, et pigem 
tuleks tegeleda samaste juhtumite 
vältimisega tulevikus. Ühe võima
lusena on ta juba välja pakkunud 
erakõrgkoolide omakapitali miini
mumi fikseeri-mist 30-le miljonile 
kroonile. Kuid kas sellest nõudmi
sest piisab? Kas ei ulatunud Enroni 
omakapital miljarditesse krooni
desse?

Haridusminister Mailis Rand 
vastas mõnedele Tudengilehe 
küsimustele ning valgustas mõne
võrra erahariduse tulevikku. Nimelt 
on Mailis Ranna sõnul Haridus- ja 
teadusministeeriumil plaanis era
koolide esindajatega nõu pidada 
"eraharidust puudutava regulat
siooni täpsustamiseks ja karmis
tamiseks kõrgkoolide juhtimine 
tuleb muuta läbipaistvamaks, lahti 
tuleb kihutada tudengeid puudu
tavate tagatiste osa, kõrgkoolile ja 
selle pidajale tuleb seada nõue 
perioodilise majandustegevust 
puudutava aruandluse esitamiseks 
jms." Samas leiab haridusminister, 
et "sedalaadi probleemide ärahoid

mine on ka tulevikus ikkagi 
eelkõige erakooli enda ehk kooli 
nõukogu (EBSis senat), üliõpilaste 
ja õppejõudude kätes."

Haridusministri arvates on just 
kooli nõukogu see koht, kus 
tudengid saavad kõige selgemalt 
realiseerida huvi enda kooli 
majandustulemuste vastu. Kooli 
nõukogusse kuuluvatel tudengite 
esindajatel on "alati õigus ja 
võimalus küsida nõukogu koos
olekutel rektorilt kõrgkooli õppe-ja 
majandustegevust puudutavaid 
andmeid," sõnas Mailis Rand.
Aga EBSi olukord?
Tudengileht küsis EBS Gruppi 
presidendilt, mida ta ütleks tuden
gile, kes viimase aja sündmuste 
vaijus ennast EBSis ebakindlalt 
tunneb: "Kui on kõhe tunne, siis 
võiks äriregistrisse minna, kust ta 
saab kätte EBSi aastaaruande." 
Concordia kurvas saatuses näeb aga 
Madis Habakuk kinnitust enda 
veendum usele, et 
^cAoo/id on läbi teinud omamoodi 
loodusliku valiku," neis ei ole 
midagi üleliigset, mis võiks osutuda 
saatuslikuks tervele koolile.

Ainult aeg näitab, mis saab 
Concordiast ja eraharidusest, kuid 
meeldetuletuseks tsiteeriks üht 
Eesti vanasõna: "Uppuja päästmine 
on uppuja enda asi."

mailto:geily.marmor@ebs.ee
mailto:jyri.saar@ebs.ee
mailto:AJALEHT@EBS.EE
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K u i d a s  e n n a s t  

ed u k a tt m ü ü a ?
Karen Veidik
karen.veidik@ebs.ee

Iga tu d en g  h o iab  va ik se lt  
silm a  p eä l töötu ru l n in g  
u n is t a b  m õ n u s a s t  t ö ö 
k oh ast, kuid  en n e  on  vaja  
tu lev a ste  tö öan d ja te  ju tu le  
saad a , m is ee ld ab  m uu
h u lg a s  o sk u slik u lt k o o s 
tatud  CVd. S oov itu ste  ja  
v ih je teg a  v a lg u sta s  EBSi 
tu d en g eid  Tiina Saar.
26. veebruaril korraldas Karjääri- 
ja  N õustam iskeskus tr a d i t 
sioonilise  koolituse  teem al 
"Kuidas ennast tööturul müüa?". 
Ürituse läbiviijana esines CV- 
Online Grupi Baltikumi turun
dusjuht Tiina Saar. Koolituse 
eesmärgiks ei olnud üheselt 
p a ikap idava  re tsep ti v ä lja 
k u u lu ta m in e , v a id  p igem  
kasu like n õ u a n n e te  kaudu  
k uu la ja te  konkurentsivõ im e 
s u u r e n d a m in e .  S i in k o h a l  
kokkuvõtlikult mõned soovi
tused enda m üügiedu taga
miseks.
M ü ü g ip r o ts e s s is  o m a v a d  
fu n d a m e n ta a ls e t  t ä h t s u s t  
k an d id eerim isek s v aja likud  
dokumendid. Samas ei saa 
a u to m a a ts e l t  e e ld a d a , e t 
p e r f e k ts e l t  k o o s ta tu d  CV 
töökoha garanteeriks, küll aga 
võib see anda olulise eelise. 
"Enne kui CV-d koostam a 
hakkate , süvenege tööpak- 
kumisse ja ettevõtte profiili, 
kuhu kandideerida soovite. Kuni 
tööintervjuuni oleme siiski ainult 
leht paberit võimaliku tööandja 
laual ning sõelale jäämiseks peab 
CV o le m a  a t r a k t i iv n e  ja  
fo k u s e e r itu d  k o n k re e ts e le  
pakkumisele," rõhutab Tiina 
Saar.

"Ennast tuleks analüüsida, teada 
oma tugevaid ja nõrku külgi ning 
k u ju n d a d a  e n d a le  se e lä b i 
kaubamärk, mida on uhke ja hea 
müüa," soovitab Tiina Saar. 
Järgnevalt mõned näpunäited, 
mida tasub CV koostamisel 
silmas pidada.
* Hariduse osas on soovitav CV- 
sse lisada kursuse- ja diplomi
tööde teem ad koos ju h e n 
dajatega. Kasutegur on märgatav 
eriti siis, kui tööd vastavad 
kandideeritavale ametikohale.
* CVle annavad vajalikku vürtsi 
erinevad asjakohased se rti
fikaadid, testide tulem used, 
kutsetunnistused jne .
* CV-s tulevad kasuks põhja
likud tööülesannete kiijeldused. 
O luline on anda ü levaade 
töökohas/projekti raames täide
tu d  ü le sa n n e te s t, a llu v a te  
hulgast, vastutuse ampluaast ja 
saavutustest.
* Oskusi tuleks kirjeldada väga 
põhjalikult, nt. programmeerija 
peaks CV-sse märkima kõik 
programmid, millega ta töötada 
mõistab.

* Ära ei toh iks u n u s ta d a  
koolide/ koolituse/ töökoge
muse alguse- ja lõpukuupäevi, 
sest ilma daatumiteta CV võib 
tööandjale jätta üsnagi kahtlase 
mulje.
* CVsse on mõistlik märkida ca
3 soovita ja t, kellega o lete 
ametialaselt kokku puutunud.
* Näpuvead, valed komahaiju- 
mused, grammatilised nihked ja 
släng viivad CV üsnagi kärmelt 
prügikasti.
Korrektselt vormistatud CV-le 
lisatakse vastavalt vajadusele kas 
k aask iri, so o v iav a ld u s või 
motivatsioonikiri. "Enne veel, 
kui CV teele saata, tuleks 
analüüsida, et see oleks ikka 
v astav u ses  saa tjag a , m itte  
fo rm u lee rin g  id eaa lm in ast. 
Vastasel korral saab võimalikul 
tööintervjuul väga palav olema, 
sest kõike k irju ta tu t tu leb  
v a jad u se l k o m m en tee rid a ,"  
hoiatab Tiina Saar.

CV Online nõustab: CV Online turundusjuht Tiinu Saur leiab, et 
oskuslikult koostatud CV on igale tööturul seiklejale hädavajalik 
abimees.

A a s t a  ä r i m e h e d  v a s t a v a d

A asta ärim ehi k ü sitles  
K ersti Loor

E e lm is e s  T u d e n g i le h e s  
v a lg u sta sid  en d a  karjääri 
a lg u st EBSi A asta Ä rim ehed
1 997 . a a sta st Jüri Käo ja
1998 . a a sta st M eelis Virke- 
bau. Seekord  vastab  k ü si
m u ste le  1999 . aa sta l sam a  
tiitli võ itn u d  är im ees Allan  
M artinson.

K es o l i t e  k a r jä ä r ir e d e li  
a lgu ses?
Moskva Ülikooli 4. kursuse 
küberneetikatudeng, kes oli 
tö ö ta n u d  E esti P ä e v a le h e  
Moskva korrespondendina. Koos 
te is te  E esti ü l iõ p i la s te g a  
asutasime Moskvas BNSi, mis 
asus m üüm a B alti kuum e 
uudiseid m aailm a ajakirjan
dusele. Õige asi õigel ajal õiges 
kohas.
M illised  om ad u sed  teevad  
in im ese  edukaks?
U udish im u , sest see loob 
motivatsiooni. Kiirus ja töö
võime, sest siis jõuab teistest ette. 
Riskijulgus, sest teha tuleb 
midagi teistest erinevat. Hea 
nina või õnn, et see erinev asi ära 
tunda.
M ida teek site  te is it i, kui 
sa a k site  m in n a  5 aa sta t  
ajas tagasi?
Oleksin varem MicroLinki tulnud 
(tulin 4 aastat tagasi ehk 1998)

Oma suurim aks saavu tu 
sek s p ea te ...?
Kahe tööstusharu olulist muut
mist Baltikumis: elektrooniline 
meedia (BNS, Delfi loomine) ja 
in fo tehnoloogia  (MicroLinki 
jõuline laienemine)
M illesse  usute?
Iseen d asse . P eam ise lt is e 
endasse.
Teie hobid?
R aam atu d  ja  a ja k ir ja n d u s  
(tonn ide  ja  tun d id e  viisi). 
Reisimine ja seiklemine mööda 
maailma. Kiired mootoriga asjad 
(eralennundus, jetisõit, head 
autod). Oma pere, kuid see on 
enam kui hobi
S oovitu s EBSi tu d en g ite le?
Tahaks lõpuks näha  noort 
generatsiooni, kes praegustele 
30.-40. aastastele täissöönud 
kõbidele tule alla teeks. Rohkem 
julgust piire ja harjumusi murda.

K a r jä ä r i-  ja  
N õ u s t a m i s k e s k u s e s t

Karen Veidik
karen.veidik@ebs.ee
EBS K atjääri-ja  N õu stam is
k esk u s (KNK) lo o d i 1999 . 
a a sta  veeb ru aris. T änaseks  
o n  k e sk u se s t  k u ju n en u d  
tä h tis  ja  lah u tam atu  lisa n d 
väärtu st lo o v  tu g iü k su s n ii 
o r g a n is a t s io o n id e le ,  t u 
d en g ite le  kui ka ü lik o o lile  
tervikuna.
Miks on  aga  Karjääri- ja  
N õu stam isk esk u se  o lem a s
olu  n iivõrd  vajalik?
Väidan, et hästi ja efektiivselt 
funktsioneeriva KNK olemasolu 
suurendab ülikooli atraktiivsust, 
om ades se a lju u res  tä h ts a t  
praktilist kasutegurit. Keskuse 
kui integratsioonimootori sihiks 
on tugevdada sidemeid ülikooli 
ja  lokaalsete  ning rah v u s
v ah e lis te  o rg an isa ts io o n id e  
vahel, tuues välja poolte ühised 
huv id , n ing  luues see läb i 
tudengkonnale uusi võimalusi 
enda tuleviku paremaks kindlus
tamiseks.

T eisa lt on keskuse  kui 
nõustava üksuse missiooniks 
abistada EBSi õppureid kaijääri 
planeerimisel, pakkudes indi
v iduaalseid  konsultatsioone, 
edastades teema- ja ajakohast 
in fo rm atsioon i, ko rra ldades 
koolitusi, seminare ning ette
võtete tutvustusi. KNK ees
märgiks on samuti etendada 
märkimisväärset rolli ühelt poolt 
tagasiside kogujana, aidates 
kaasa tööjõuturu vajadustele 
vastava kvaliteetse hariduse

kujundam isele, ning te isa lt 
iseseisva turunduskanalina.
M i l l i s e d  o n  e d a s i s e d  
plaanid?
KNK kavatseb jätkata tradit
siooniliste teenuste pakkumist, 
püüdes neid muuta võimalikult 
atraktiivseks, seda eelkõige 
la iap õ h ja lisem a teav itu stö ö  
kaudu. Sam aaegselt peam e 
vajalikuks intensiivistada koos
tööd rahvusvahelisel tasandil 
tegutsevate ettevõtete ja asutus
tega, personaliotsingufirmade 
ning teiste ülikoolide sarnaste 
üksustega, kuid samuti EBS 
vilistlaskonnaga. Üheks priori
teediks on keskuse aegu-nud 
kodulehe uuendamine.
M ida on  ju b a  tehtud?
KNK osales Tartus 14.-15. 
veebruaril abiturientidele suuna
tud Intellektika messil. Esimene 
k ev a d se m e s tr il KNK p o o lt 
k o rra ld a tu d  ü ritu s , tiitlig a  
"Kuidas ennast tööturul müüa?", 
peeti 26. veebruaril. Koolituse 
läbiviija, Tiina Saar CV-Online 
Groupi Baltikumi turundusjuht, 
võttis luubi alla kõik kandi
deerimiseks vajalike dokumenti
dega seonduva.

Käimas on EBSi keskkoolides 
tutvustav projekt, mida KNK 
koordineerib  koostöös EBSi 
turundusjuhi Jaanus Palmi ning 
Üliõpilasomavalitsusega. Pro
jekti raames toimuvad erinevates 
koolides EBSi presentatsioonid 
peamiselt märtsikuu jooksul.

KNK uued näod: Karjddri jo Nõustamiskeskust juhivad alates sellest 
semestrist Kelli Saaren (vasakul) ja Karen Veidik (paremal).

EBS Karjääri- ja Nõustam iskeskuse asukoht:
Lauteri 3 (teise korruse ruum 205)

10114 Tallinn 
Kontaktandmed:

Tel.: 6651365 
Faks: 6313959 

E-post: career@ebs.ee 
Kodulehekülg: http ://career.ebs.ee

Karjääri- ja Nõustam iskeskuse o%jftce hours;
esmaspäeviti kell 14.00-17.00, 

teisipäeviti kell 9.00-11.30 
reedeti kell 10.00-16.00.

mailto:karen.veidik@ebs.ee
mailto:karen.veidik@ebs.ee
mailto:career@ebs.ee
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TudengHeht näeb täitsa  
tehe mood! vä<ja...

G eily M arm or
geilyimarmor@ebs.ee

...o li E esti E kspressi m eeste  
Kaido Uljevi, M adis Jürgeni 
ja  Tõnu K aalepi e s im en e  
a r v a m u s  T u d e n g ile h e s t .  
K oos arutati a ja leh e te g e 
m iseg a  seo tu d  p rob leem e  
ja  sõ ltu m atu  ajakirjanduse  
v õ im a lik u sest " k ap ita listli
kus ü h isk onnas" .
Ühel jaanuarikuu pärastlõunal 
p e a tu s  EBSi ees ro h e lin e  
mikrobuss, millest astus välja 3 
tursket meest. Kaks paksudes 
punastes jopedes ja üks mustade 
päikeseprillidega, millest silmad 
läbi ei paistnud.

Nad sammusid enesekindla 
sammuga EBSi fuajee poole. 
Karm ilme näol... Ei, tegu ei 
olnud Itaalia maffiaga, need olid 
hoopis Eesti Ekspressi mehed 
M adis Jürgen (tutvustamist 
vist ei vaja), Kaido U lejev  
(Eesti Ekspressi turundusjuht) ja 
Tõnu K aalep (Eesti Ekspressi 
kujundaja).
T ähelepanu: p rob leem id
Kritiseeriti Tudengilehe foto
valikut, mille peale Tudengilehe 
fotograafi (Andres Kütt) nägu 
muigele tõmbus kõik kriti

seeritud pildid olid kellegi teise 
tehtud. Aga piltidest ikkagi liiga 
väikesed ja palju ebavajalikku 
sisaldavad.

Heideti ette ka seda, et lehel 
pole fookuspunkti ehk kohta, 
kuhu inimese silmad kõigepealt 
kinnituvad, kui ta lehe lahti lööb. 
Pakuti välja igasuguseid võima
lusi lehe m uutm iseks kuni 
selleni, et leht üldse A4 formaati 
viia (hea loengus laua all lugeda) 
ja erinevaid stiile kasutada - 
võibolla esilehele iseseisev lugu 
tuua.

Juhiti tähelepanu ka sellele, 
mida kõik vast märganud on: 
T u d en g ileh es  ei k a ja s ta ta  
teemasid väljastpoolt ülikooli, 
kajastatakse vaid EBSis toimu
vat. Mainimata ei jäänud ka 
Tudengilehe üsna juhuslik ilmu
mine mingeid kindlaid daatu
meid ju ikkagi pole.
E b atrad itsioon ilin e  turun
dusjuht
Tõnu Kaalep, kes koolitust 
alustas, andis jutujärje üle Kaido 
Ulejevile, kes küll millegipoolest 
traditsioonilist turundusjuhti ei 
meenuta.

Ühel käsivarrel tatoo ja 
palju pikem kui tavalised eesti 
mehed. Ta näeb välja nagu 
inimene, keda miski ei kohuta.

Just tänu temale sai koolitus 
suuresti teoks. Kaido rääkis 
natuke reklaamist ja sellest, et nii 
väikese sihtgrupiga lehel nagu 
Tudengileht tuleb hoolikalt läbi 
m õ e ld a ,  m id a  m e i l  o n  
p o te n ts ia a lse te le  rek laam i- 
ostjatele pakkuda, sest miks 
peaksid nad just tudengitele 
spetsiaalselt mingit reklaami 
tegema.

Kaido ju tu s t  sai e r ilis t 
innustust aga Tudengilehe agar 
reklaamijuht M aarit K allas. Et 
soodustada reklaami ilmumist 
Tudengilehes, on alates sellest 
numbrist võimalik kõigil EBSi 
tudengitel Tudengilehte reklaa
mi müüa. Tõsi, see oli ka varem 
võimalik, kuid nüüdsest läheb 
20% reklaam i m aksum usest 
reklaam i toonud tudengile. 
Vastavalt tööle ka honorar.
M adis Jürgen en d a  se ik lu s
te s t
Kuna Kaido pikalt ei lobisenud, 
anti järg üle päeva kuumimale 
mehele - Madis Jürgenile, kes 
kogu aja oli istunud  ning 
vahepeal ka ühe Tudengilehe 
a jak irjan iku , K ad ri L in d 
p erega, veidike flirtinud.

Madis pühendas Tudengilehe 
meeskonda veidike oma töö 
saladustesse ja hakkas siis enda

soorita tud  ajakirjanduslikest 
eksperimentidest rääkima. Kes 
siis ei teaks Madis Jürgen 
m itm e su g u se id  e b a ta v a lis i  
eksperimente! Nendest paari 
siinkohal ka tutvustaks.
E ksperim ent nr. 1 Kanuu- 
sõ it
Oli kevad. Talvel olid metsa- 
v a rg ad  h u n n ik u te s  kuusk i 
metsast välja vedanud ja nende 
järel olid metsa sügavad rööpad 
jäänud, mis kevade tuleku ja 
lume sulamisega omapärasteks 
jõgedeks olid muutunud. Madis 
võttis fotograafi ja kanuu endaga 
kaasa ja  koos mindi metsa 
kanuuga sõitma. Vägevad jõed 
olid, nagu Ladina-Ameerika 
dzunglites.
O htlik ajakirjaniku e lu
Sellest, et ajakirjaniku elu on 
ohtlik, rääkis Madise teine 
eksperiment. Nimelt veetis ta 
ühe päeva ratastoolis mööda

Tallinna vanalinna kihutades. 
E ksp erim en d i eesm ärk  oli 
vaadata, kui lihtne on ratastoolis 
ligi pääseda näiteks Toompeale. 
Kui aga juba Toompeal oled, siis 
kuidas sa sealt alla saad? Madis 
o tsu s ta s  m ööda teed  a lla  
kihutada, kuid unustas, et tee, 
millel ta sõidab, lõpeb trepiga 
ning sooritas selle tulemusena 
väikese lennu.

Lõbusaid juhtumisi oli veelgi. 
Nimelt on tal üks tuttav 50 
aastane vene prostituut, kellest 
ta loo tegi ja kes teda nähes ikka 
hõikab: „Hei Madis, kuidas 
läheb?". Ta on käinud metsa 
varastamas ja ärandanud enda 
auto. Jutte tema ettevõtmistest 
oleks võinudki kuulama jäädagi, 
kuid Kaido ja Tõnu naersid, et 
nojah, me siis läheme, sa jää siia 
veel jutte vestma.

Mis koolitus Tudengilehele 
andis? Eelkõige motivatsiooni 
ajalehte edasi teha, olla veel 
parem ning teadmise, et sellel 
karmil ajakirjandusm aastikul 
pole me üksi.

N a t u k e  s e g a d u s t  t a v a p ä r a s e s s e  K o o M e M u

Katrin Tedder
katrin.tedder@ebs.ee

M ä rtsi lõ p p  to o b  EBSi 
sad ak on d  tu ru n d u sh u vilist  
tu d en g it ü le  Euroopa, k es  
se ik le v a d  n ii EBSis ku i 
T allinnas. Kõik, k es in ten- 
s iiv p r o g r a m m is t  o s a  e i  
võta , varugu en d a le  natuke  
k an n a tu st ja  m õistm ist, kui 
T udengirestoran  tu lv il tä is  
o n  v õ i ü k s a r v u t ik la s s  
ok u p eeritu d .
Juba märtsi viimasel nädalal 
jõuab kätte aeg,, kui EBSis 
toimub intensiivprogramm ehk 
IP teemal Negotiation SkiZZs ybr 
European Marketeers. Projekt on 
ingliskeelne ja  selle raames 
saavad tudeng id  (Soom est, 
Ungarist, Prantsusmaalt, Bel
giast, Hollandist ja loomulikult

EBSist) täiendada oma teadmisi 
turundusest, läbirääkimistehni- 
katest ja erinevate kultuuride 
omapäradest suhtlemisel ning 
end nendes valdkondades ka 
proovile panna.

Päevad 21. kuni 30. märtsini 
on täis huvitavaid loenguid 
erineva-telt külalislektoritelt, 
firmakülastusi, aga ka mõnusat 
äraolemist uute sõprade seltsis, 
lõbusat ajaviidet ja põnevaid 
võistlusi. Selline näeb elu välja 
projektis osalejatele.
Tudeng, varu k an n a tu st
Mida tähendab see aga neile 
EBSlastele, kes iga päev oma 
loengutes käivad ja äkitselt kooli 
peäl üht üsna veidrat seltskonda 
näevad? Kannatust! See umbes 
sajaliikmeline seltskond on EBSis 
vaid külas ja kümneks päevaks

snn õppimas, uusi sõpru otsimas 
ja muidugi ka lõbutsemas.

K õige o lu lise m  e e lin fo  
EBSlaste jaoks nendeks kümneks 
päevaks on, et programmis 
osalejad vallutavad Tudengi- 
restorani iga päev kella 12- 
13.30. See aga tähendab söökla 
ülerahvastatust. Kuna aga IP 
p ro g ram m  on p la n e e r itu d  
suhteliselt tihedaks, siis on ka 
enam vähem kindel, et selle 
ajaga söönuks saadakse ja  
edaspidi on Tudengirestoran jälle 
EBSi enda tudengite päralt.
N ägem isen i arvutik lass
Üks oluline teadaanne veel 
plaanis on reserveerida IPs 
osalevatele tudeng ite le  üks 
arvutiklass, et nad saaksid seäl 
segamatult ette valmistada oma 
presentatsioone, otsida case'ide

Mõttepaus: Tudengilehe sporditoimetaja Raimo Nõu, peatoimetaja Jüri Saar ja Eesti Ekspressi turundusjuht Kaido Ulejev on nõutud: juua või mitte juua?!

Ekspresskriitika: Eesti Ekspressi kujundaja Tõnu Kaalepi ja ajakirjanik 
Madis Jürgeni arvates annab Tudengileht ajalehe mõõdu välja.

õppe-jõud plaanituga väga rahul 
ja usuvad, et sellest igati huvitav 
ettevõtmine tuleb, millest kõigile 
kasu on. Nii et kümme päeva 
segadust ja uusi nägusid kooli 
peale ikka selleks, et põnevam 
oleks ja üksluiseks ei läheks.

!P 2003 tuleb: Varasematel aastatel nii Soomes, kui Belgias peetud 
intensiivkursus on ühise laua taha toonud tudengeid üle terve Euroopa.

lahenduseks vajalikke materjale 
ja natuke ilmselt ka kodustega 
suhelda.

Kuna see-aastane IP on 
viimane, siis jääb üle loota, et 
EBSil õnnestub see väärikalt 
korraldada ja kõik plaanitu ka 
ellu viia. Siiani on partnerkoolide

mailto:geilyimarmor@ebs.ee
mailto:katrin.tedder@ebs.ee
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An Hntroduction to Chinese CuMure 
Rart One -  ̂Nian" (year)

G uanyuan Zhang
guanyuan.zhang@ebs.ee
To b etter  aq u ain t E ston ian  
and E uropean stu d en ts  in  
EBS w ith  C hinese culture, 
"Tudengileht" w ill run a 
ser ie s  o f  artic les illu m i
n atin g  d ifferen t a sp ects  o f  
C h in eses culture, k ick ing o f  
w ith  an  in trod u ction  to  th e  
C hinese N ew  Year.
Different from the solar calendar 
used by most European and 
American countries, the Chinese 
hava a distinct lunar calendar, 
also called a Xia Calendar. It is 
said that this calendar was 
inherited from the first dynasty - 
Xia - about 4500 years ago.

The calendar is used today 
mostly by Chinese peasants. 
During the past four and a half 
thousand years the calendar has 
been modified several times, but 
its main body has remained the 
same. With this calendar the 
peasants divided one year into 24 
parts according to the changes in 
the climate, making it very useful 
and convenient for their farm 
work.
Fam ily, p r o sp e r ity , a n d  
reflectio n
According to this calendar, the 
New Year is celebrated at the 
beginning of February or at the 
end of January On the eve of the 
new year, all the family members 
gather together, if at all possible. 
Most families pay great attention 
to reunions held on this day.

Usually the families have a

sumptuous family feast on the 
table with fish and chicken - 
necessary in most cases for their 
names mean "have enough and 
some to spare" and "favorable" in 
Chinese. The family members 
also toast each other.

After the feast, elder members 
of family give the children money 
as a New Years gift. After that the 
boys and girls go out to play with 
fireworks and lanterns, while the 
adults sit down and talk about 
the experiences of the past year.
Firecrackers, Buddah, and  
fam ily
As the bell knocks for the twelfth 
time, the climax of celebrations 
arrives. During this time most 
families - even in the cities - light 
f irec rack e rs  w ith o u t p rio r 
consent form the authorities. For 
about 30 minutes the whole city 
is buried under a cloud of smoke 
and thunder. The people believe 
that their lives will be better in 
the New Year now that they have 
driven off all the bad luck with 
the gigantic thunder of the 
firecrackers.

During New Year's day people 
in some regions, who believe in 
Buddha, prepare to go to the 
Buddhist temples. It is said, that 
the earlier you burn a joss stick in 
a temple, the better your luck will 
be in the New Year.

For the following several 
days, people are very busy They 
visit relatives and good friends 
respectively but after several 
days of celebrations, most people 
return to work. A new year has 
begun.

The so u rces o f  th e  n am e o f  
"Nian" (year) and  "Chu Xi" 
(w atch  n ight) or tw o  ta le s  
th at sou n d  a b it sim ilar.
The Tale o f  N ian
It is said that a long long time 
ago, there was a monster whose 
name was Nian. At the end of 
each year, it came out and hunted 
people for food. It was so strong 
that all the people had to hide 
inside their homes to avoid it.

As New Year's day dawned, all 
the survivors came out of hiding. 
They would greet all the people 
they met by saying i°Nian has 
passed! ±.

Eventually Nian was killed by 
the people bu t the saying 
remained, and over time became 
a habit.

The Tale o fC h u X i
It is also said that many years 
ago, there was a giant creature 
with name of "Xi". It usually 
came out from the depths of 
m ounta in  to h un t for the 
livestock at the end of each lunar 
year.

E ventually  som e people 
discovered that this creature was 
afraid of loud noises, so the local 
in h ab itan ts  began  to burn  
bamboo to frighten it. It was 
eventually frightened to death by 
the people.

Since then the watch night 
has been called "Chu Xi" (elimi
nation of Xi), and the lighting of 
f ire c ra c k e r ( th e  ad v an ced  
version of burning bamboo) has 
remained a distinct tradition of 
the Chinese New Year.

J u s t  C a H  M e  L a w r e n c e
Starting w ith  th is  is su e  o f  
T u d en g ileh t th e  C h in ese  
p age  w ill be curated  by o n e  
th e  CMBA stu d en ts. To g et  
th in g s g o in g  h e  11 in trod u ce  
h im se lf  and  so m e  o f  h is  
h o p es for a regu lar se r ie s  o f  
artic les.
My English name Lawrence, 
which is derived from "laurel" 
meaning honor and glory won 
for great achievem ent. My 
Chinese given name "Guan Yuan 
"also means "Championship and 
First". To realize its meaning, I 
am trying my best to study and 
work in our EBS.

As the first Chinese writer of 
"Tudengileht", it is my great 
pleasure to introduce to anyone, 
who's interested, a bit of Chinese 
culture.

Furthermore, it would also be 
wonderful to know as much as 
possible about the culture of my 
schoolmates', no matter where 
they come from.

The 21" century will be a 
c e n tu r y  o f i n t e r c u l t u r a l  
understanding. Only as more and 
more people become willing to

understand and respect other 
people's culture, will our world 
become a paradise of friendship 
and true love.

To realize this goal, I have 
come here from a distant and 
ancient country China. A 
country that is a bit strange and

mysterious to most European 
and American students. My 
biggest hope is to remove this 
aura of the mysterious.
I have a dream, that one day 
people from all corners of the 
world can become good friends, 
overcoming all cultural barriers.

FOOD
Food is one of the most important 
aspect of the Spring Festival, and 
huge am ounts are bought, 
prepared and eaten in Chinese 
households. Many of the foods 
served a t New Year have 
symbolic meanings. Some foods 
have a name which sounds the 
same as a character with a lucky 
meaning and for some foods 
their shape and colour are 
emblems of words special to the 
Spring Festival such as happi
ness, prosperity fortune or luck.
Yau G w ok (D e e p  F ried  
Puffs)
In gred ien ts
5 oz plain flour 
1 tablespoon grated coconut 
1 1/2 tablespoons roasted poun
ded peanuts
1 tablespoon fried white sesame 
seeds
1 tablespoon sugar 
4 tablespoons vegetable oil
4 tablespoons water
Sift the flour and separate it into 
two portions. Add the water into 
one portion and knead till it is a 
dough. Add the oil to the 
remaining portion of flour and

knead till it is a soft dough. Mix 
the two doughs together and 
knead the dough mixture till it is 
soft. Roll into a thin sheet. Make 
into round shapes using a pastry 
cutter.

Mix together the coconut, 
peanuts, sesame seeds and sugar 
with a little oil and water, place 
portions on the individual round 
sheets of dough mixture, fold 
over to make a crescent shape 
and seal the sides.

Deep fry on a medium heat till 
golden brown. Drain and serve.
T hings NOT to  do at N ew  
Year
Avoid h o u sew o rk  on  N ew  
Years day: this activity runs the 
risk of washing or sweeping away 
good luck. For the same reason, 
avoid washing your hair on the 
first and last day of the New Year.
It is also considered unluck y to  
u se  anyth in g  sharp  on New
Year's day - knives, scissors, even 
nail clippers. The action of the 
sharp blades risks cutting the 
threads of good fortune brought 
in at New Year.

The Dragon: Chinese New Year is celebrated all over the world by Chinese communities, sometimes they go 
so far as to play out some of the old myths.

Buddhism: During the first 
days of the New Year people 
who regard their ancestors 
highly light incense candles 
in Buddhist temples.

Hello Lawrence: or to be more precise Guanyuan Zhang wiil be 
introducing various facets of Chinese culture to our readers.

mailto:guanyuan.zhang@ebs.ee
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Kelli Saaren
kelli.saaren@ebs.ee
V iim ase! paari) a asta l on 
tu d e n g ite  seas p a h a m eelt  
tekitanud EBSi balli puudulik 
korraldus ning õppejõudude ja 
kooli juhtkonna vähene osavõtt. 
Millest selline suhtumine ning 
millised on vead, millest ei õpita? 
Järgnev artikkel teeb kokkuvõtte 
detsembris toimunud üritusest 
ning annab lühikese ülevaate 
sellest, mis meid 2003. aasta ballil 
ees peaks ootama.
Detsembris toimunud ball võis 
kü lasta ja le  üsna nukravõitu  
tunduda: rahvast oli vähe, 
tantsum uusika kaldus pigem 
m atusem uusika  poo le  ning 
üllatuseks oli peale tudengite ning 
vilistlaste kooli poolt vaid üksainus 
esindaja.

Tudengites oli see üsna kõhklust 
äratav ning kurvaks tegev, kas siis 
tõesti ei peeta neist niigi palju lugu, 
et koos õppejõududega kordki 
aastas p id u tsed a . T ahaksid 
vilistlasedki omi endisi juhendajaid

BaH, EBS! p erep M u ?!
ja õppejõude kohata. On ju ball 
kuulutatud välja kui EBSi perepidu, 
kus peaksid kokku saama nii 
õppejõud, tudengid  kui ka 
kõrgematel ametipositsioonidel 
olevad persoonid.

EBSi avalike suhete juhi Tiiu 
Allikmäe sõnul oli organiseerimisel 
ilmselt liiga palju möödarääkimisi, 
kuna personali arvates oli see siiski 
pigem tudengitele pühendatud pidu. 
Nüüd tekib küsimus miks, sest 
kutsed olid ju saadetud kogu kooli 
juhtkonnale ning piletki polnud nii 
kallis, et seda endale EBSis õppiv 
tudeng lubada ei saaks. Milles siis 
asi? Kas lihtsalt viitsimatusest 
jäetakse tulemata või on asi milleski 
muus?
Tagasihoidlik, kuid "hea"
OÜ Organizer endine tegevjuht ja 
balli peakorraldaja Oliver Vainola 
ütleb, et ei jää oma korraldatud 
üritustega kunagi rahule, kuid ei saa 
ka mainimata jätta, et ball oli hea. 
Seljataga oli neli kuud korraldus
tööd ning unetuid öid.

Kui mina poleks seda korral

damist enda peale võtnud, oleks ball 
üldse ärajäänud," ütleb Oliver.

Probleemiks osutus ka kooli- 
poolne tagasihoidlik rahaline 
toetus, mistõttu väheste vahendi
tega polnud võimalik ka midagi 
suuremat korda saata. Korraldajate 
poolt oleks küll võinud ka 
sponsorite otsimisega tegeleda, 
kuid mingil müstilisel põhjusel 
p iirdu ti vaid olem asolevate 
ressurssidega. Siiski tuleb kiita 
esinejaid, kes Oliveri arvates 
fantasilisedolid.

Tõepoolest, esile tuleks tõsta 
Eesti tipp tan tsupaari Andra 
Tuuksami ja Ardo Sõstart, kes 
kuninglikul moel oma oskusi 
demonstreerisid. Nende hästi 
valitud kava ning muusika panid 
publiku ahhetama, tehes suure
pärase üllatuse ka meie Hiina 
tudengitele. Nimelt kõlas üks 
taustaks mänginud lugudest just 
hiina keeles. Kiidusõnu sai ka 
meeleolukas EBSi Kammerkoori 
kava, mis küll veidi pikaks venis, 
kuid siiski üritust elavdada aitas.

Üheks suurimaks miinuseks 
külastajate sõnul oli ballil kõlanud 
tantsumuusika, mis kahjuks eriti 
tantsupõrandale ei meelitanud, kuid 
lõpuvalsiks üritati end siiski jalga 
keerutam a sundida. Säravad 
õhtujuhid valiti selle järgi, kes olid 
teistest aktiivsemad ja atraktiivse
mad ning kes valdasid hästi inglise 
keelt.
Ball kui ärikooli toode?
Tiiu Allikmäe ainsa kooli personali 
esindajana ballil väidab, et puudu jäi 
projektijuhtimisest. Kahjuks ei ole 
välja kujunenud korralikku toodet, 
mida müüa, seetõttu ei mõjunud ka 
rohke reklaam, mis kooli maili- 
listides ning samuti stendidel levis. 
Raske on korraldada üritust, mis 
kõigile meeldiks, kuid ühe orga
nisatsiooni piires peaks see siiski 
võimalik olema.

M eile on ball üks kooli 
tähtsamaid üritusi, ent siiski ei 
õnnestu n-ö täismajaga pidu 
korraldada. Siinkohal võiks

paralleele tõmmata Tartu Ülikooli 
balliga, kuid kahjuks jäävad need 
üritused teineteisest liiga erinevaks. 
See on üritus, mis meile eeskujuks 
peaks olema. Sinna on au kutsuda 
vilistlasi, külalisi ja samuti tulevad 
kohale ka oma kooli tudengid, keda 
ei pea ballil tuletikuga taga otsima. 
EBSi ballil see aga nii oli, kuna 
suure osa kohalviibijaist moodusta
sid just vilistlased.
Ball 2003 "Estonias"
Küsimusele, kas on õige, et balli 
korraldavad tudengid, mitte kooli 
poolne korralduskomitee, vastasid 
mõlemad küsitletud ( Tiiu Allikmäe 
ja Oliver Vainola), et jõud tuleks 
ühendada. Tudengite ideed ning 
kooli personali poolt kogemused. 
Nii tahetaksegi korraldada 2003. 
aasta ball, mis peaks aset leidma 6. 
detsembril Estonia kontserdisaalis.

See üritus toimub EBSi 15. 
aastapäeva pidustuste raames, kuhu 
on oodatud ka suur hulk aukülalisi

ning õhtune kava peaks ka võima
likult mitmekesine tulema. Oodatud 
on kõik huvitavad ideed ning abi 
korraldamise osas. Loodetavasti 
õnnestub seekord senisest enam 
külalisi kohale meelitada. „Kui ka 
nüüd saal tühjaks jääb, on juba viga 
milleski muus kui korraldamises," 
ütleb Tiiu. Siis on juba asi 
suhtumises.

Üllatust valmistas ka tõsiasi, et 
enne balli korraldatud tantsu- 
kursustest, kus päris palju osalejaid 
oli, viibisid ballil vaid mõned 
üksikud. Jällegi oleme arusaama
tuse piirimail.
ProHd nõustavad
Oliver Vainola sõnul ta sel aastal ise 
balli korraldama ei hakka, kuid kui 
kellelgi peaks küsimusi tekkima, on 
ta igal ajal valmis nõu andma ning 
korraldajaid juhendama. Eks näis, 
mis meid detsembris ees ootab, 
seniks aga korraldajaile edu ja palju 
häid mõtteid!

Avavolss: EBSi tudeng ei häbene näidata enda tantsuoskust, olgu ta 
pärit Tallinnast, Tartust, Võrust või Hiinast.____________________

Kammerkoor ballil: Nagu varsematelgi aastatel lisas ballile pidulikust 
EBS Kammerkoori etteaste, mis võlus nii laulu kui iluga.

(3 X 0
Enam kui kakskümmend aastat on 
RAYMOND WEIL esitanud aega igas stiilis.
Kombineerides tipptehnoloogiat ning 
unikaalset disaini, on see Genfi meister 
ühendanud oma teostes klassika 
ja kaasaegsuse.
RAYMOND W EIL'i teosed põhinevad 
harmoonial. Samuti on see iseloomulik 
tema kompetensuse, loovuse ja  julguse 
sünonüümiks saanud firmamärgile.
Ka SAXO on selleks perfektselt häälestatud.
Saanud inspiratsiooni John Coltranelt 
ja Sidney Bechetilt, on SAXO elegantsi 
kaasaegne kehastus ning austusavaldus 
muusikainstrumentide kunstipärastele 
vormidele ja nüansirikastele arpedžodele.
Oma silmatorkava uusklassitsistliku disaini, 
ristkülikukujulise korpuse peene viimistluse, 
täiuslike proportsioonide ning juba 
esmapilgul märgatava vormipuhtusega 
on SAXO õnnestunud variatsioon elegantsi 
ja täpsuse teemadel.
RAYMOND WEIL annab ajale tõelise väärtuse.
Tähista hetke!

Käeke!! SAXO on ü!iõpi!astööde konkursi peaauhind. 
Lisainfo EBS  Ü!iõpi!asomava!itsusest.

RAYMOND WEtL
GENEVE

Maatetooja:
BALT! KELLA AS Pärnu mnt 388b, Taüinn 
te!: (0) 650 6144 faks: (0) 650 6150 
e-post: info@baiticwatch.ee 
www.raymond-weii.com

mailto:kelli.saaren@ebs.ee
mailto:info@baiticwatch.ee
http://www.raymond-weii.com
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Marju M ikkov
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Juba te is t  a a sta t jä r jest tä 
h ista ti EBSis h iin a  u u sa a sta  
sa a b u m ist ta g a s ih o id lik u  
p eo g a , kus tu tvu sta ti H iina  
k u ltu u r i, m a it s t i  H iin a  
sö ö k e  ja  n au d iti ek so o ti
l is te  k ü la lis te  m e e ld iv a t  
se ltsk o n d a .
Nädal enne Valentinipäeva ning 
nädal peale Hiina uue aasta 
saabum ist, tä h is ta ti  M usta 
Lamba aasta algust ka EBS'is. 
Pidu peeti hiina restoranis 
Chinatown, külalised olid aga 
valdavalt hiina rahvusest. Ei oska 
arvata, kas eestlaste kesise 
esindatuse põhjuseks oli kauge 
a su k o h t (C h in a to w n  asub  
Lasnamäel), vähene reklaam või 
lihtsalt huvipuudus, kuid kes 
kohale tuli, sai igati omapärase 
kogemuse osaliseks.

Hiinlaste jaoks on kevad- 
festival ehk uue aasta alguse 
tähistam ine üks aasta tipp
sündmusi, mida tähistatakse 
väga suurejooneliselt. Nii ei 
paistnud ka meie eksootilised 
külalised laskvat ennast häirida 
eestlaste vähesest huvist ning

tundsid rõõmu maitsvast söögist 
ja heast seltskonnast.
Küng Fu p e lm een id eg a
Et pidu ei kujuneks vaid ümber 
söögilaua tantsimiseks, oli ette 
valmistatud ka suurejooneline 
kultuuriprogramm. Kuulda sai 
Hiina ooperit, mis on maailmas 
kõrgelt hinnatud, kuid kahjuks 
unustuse hõlma langev kultuuri 
liik. Näidati ka traditsioonilist ja 
elegantset hiina tantsu ning 
Küng Fu'd. Hiina köögi huvilisi 
õpetati aga valmistama hiina- 
päraseid pelmeene.

Mitmele väliskülalisele sai 
õ h t u  t i p p h e t k e k s  s i i s k i  
fotosessioon rektor Olav Aarna ja 
EBS grupi president Madis 
Habakukega, kes omandasid 
selleks õhtuks prom inentide 
staatuse, kellega ühele pildile 
sattumine tundus olevat iga 
hiinlase kohustus.

Õhtu lõpuks oli õhkkond 
v ä h e m  f o r m a a l n e  n i n g  
tantsupõrandal tantsiti natuke 
läänelikuma muusika taktis.
Kõik, kes kohal olid, on kindlasti 
ühel m eelel, et om apärast 
kultuuriüritust tasub külastada 
ka järgmisel aastal!

mailto:maiju.mikkov@ebs.ee

